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Smučanje postaja drago, zato si ga bodo te počitnice lahko večkrat 
privoščili le otroci iz premožnejših družin. Tisti, ki imajo manj imovi-
te starše, pa se v mili zimi znajo zabavati tudi drugače. In vendar po
čitnice niso nič manj zanimive. — Foto: F. Perdan 

M E R K U R K R A N J 

Odpisali so jim sto milijonov 
dinarjev obresti za lansko leto 

KRANJ, 24. januarja — V Temeljni banki Gorenjske so se odločili 
finančno pomagati nekaterim svojim članicam, ki imajo izgubo. Odpisa
li jim bodo del obresti za bančne kredite. Prednost so dali tistim podjet
jem, ki so lani več kot četrtino izdelkov izvozili na konvertibilni trg, ter 
kmetijskim in živilskim organizacijam. Pogoj je bil tudi izdelan predsa-
nacijski program in finančno sodelovanje drugih tozdov v okviru delo
vne organizacije pri pokrivanju izgube. Ta merila je izpolnjevalo pet or
ganizacij, ki jim je banka skupaj odpisal** za 100 milijonov dinarjev 
obresti za lansko leto. Med industrijskimi podjetji sta to bančno pomoč 
dobila tržiški Zlit (22,5 milijona dinarjev) in Iskrina Tovarna elektromo
torjev v Železnikih (11,5 milijona dinarjev), v živilsko-predelovalni indu
striji Zitov tozd Gorenjka iz Lesc (11,5 milijona dinarjev), v kmetijski 
dejavnosti pa Kmetijsko-živilski kombinat Gorenjska za svoj tozd Kme
tijstvo (36 milijonov dinarjev) in za temeljno organizacijo kooperantov 
Radovljica (18,5 milijona dinarjev). Vseh pet organizacij je imelo lani ob 
tričetrtletju za 213 milijonov dinarjev izgube. L g 

V SREDIŠČU POZORNOSTI 

Štipendije po novem 
V delovnih organizacijah se je začela razprava o predlogu spre

memb samoupravnega sporazuma o štipendiranju, katerih osnutek 
je ugledal luč sveta že marca lani. Če se bodo ogreli za predlagane 
novosti in jih do srede marca sprejeli, bodo spremenjen štipendijski 
sistem lahko uveljavili že pri razpisu štipendij za prihodnje šolsko 
leto. 

Kaj je novega? 
V štipendijski sklad naj bi poslej zajeli tudi štipendiranje raz

iskovalnih kadrov. 
Nadpovprečni učenci bodo lahko dobili štipendijo iz združenih 

sredstev, višjo od povprečja, zanjo pa bodo seveda veljali tudi višji 
cenzusi kot za siceršnje štipendije iz združenih sredstev. 

Štipendije bodo med letom usklajevali z rastjo osebnih dohod
kov in življenjskih stroškov. Doslej so jih usklajevali enkrat na leto, 
lani pa zaradi strmega padca njihove realne vrednosti izjemoma šti
rikrat. 

Med štipendijami bodo v prihodnje večje razlike, tako glede na 
učni ali študijski uspeh (tudi pri štipendijah naj bi se uveljavilona -
čelo delitve po delu), kot glede na to, ali se učenec ali študent šola v 
kraju bivanja, vozi ali prebiva v dijaškem ali študentskem domu. 

Vrsto sprememb v štipendijskem sistemu so narekovale pred
vsem spremenjene družbeno-gospodarske razmere, nastale pa so ve
činoma na predlog dijakov in študentov. Le-ti zadnja leta močno 
občutijo razvrednotenje štipendij, ki še zdaleč ne zadoščajo za 
preživljanje med šolanjem. V javni razpravi so mladi opozorili tudi 
na strukturo štipendij, zlasti kadrovskih, ki jih delovne organizacije 
zadnja leta razpisujejo večinoma za nižjo stopnjo izobraževanja. To 
kaže na kadrovske slabosti združenega dela, ki po eni plati napove
duje prestrukturiranje, nove programe in sodobnejšo tehnologijo, še 
vedno pa izkazuje potrebe po strokovno manj izobraženih delavcih 
in tako tudi štipendira. 

D. Z. Žlebir 

s t r a n 2 : 

Praksa in proizvodno delo 
zapravljanje časa? 

Na Gorenjskem lani 

Proizvodnja za odstotek višja 
Kranj, 16. januarja — Medobčinska gospodarska zbornica za Go

renjsko je posredovala podatke o lanskem gibanju industrijske proiz
vodnje na Gorenjskem. Ugotovljena je tudi primerjava s Slovenijo. Po
datki govorijo, da se je industrijska proizvodnja na Gorenjskem leta 
1985 v primerjavi z letom 1984 povečala le za odstotek, medtem ko je 
republiška rast nekoliko višja. Proizvodnjo so lani najbolj povečali v 
k ranjski, radovljiški in tržiški občini, nič pa v jeseniški in tržiški. Ce 
Pa primerjamo samo lanski december s predlanskim, ugotovimo, da je 
Proizvodnja lani v tem mesecu narasla na Gorenjskem za pičla dva od
stotka in je na ravni republike, primerjava lanskega decembra z no
vembrom pa pove, da je bil samo december proizvodno uspešen me
sec. Na Gorenjskem smo naredili za 3,5 odstotka več (v SRS za 6,3 od
stotka več). Največjo rast so dosegli v kranjski in škofjeloški občini. 
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Začenja se zdravljenje cest 

Bodo normalne zime 
spet normalne? 
Takse za registracijo motornih vozil so se po novem letu poveča
le za približno 100 odstotkov. Hkrati se je povečal tudi bencinski 
dinar za okrog 3 dinarje pri litru. Na Gorenjskem pa naj bi konč
no dobili tudi več denarja za zimsko službo in vzdrževanje cest. 

S^gtnica rojstva Edvarda Kardelja 

Podelili Kardeljeve nagrade 
y 0 ? . g r a d , 26. januarja — Nagrade Edvard Kardelj so prejeli 
org1 • V ^.ak*c\ sodnik zveznega ustavnega sodišča, delovna 
C e^ aJ?' z acija UTOK iz Kamnika in srečanje samoupravljal-

ttdeči prapor iz Kragujevca 
t o PrTi f p o m i n n a 7 6 - obletnico rojstva Edvarda Kardelja je bila v sobo-
luciip . a r a v u n a tromeji nad Ratečami, ki nosi ime velikana naše revo-
l j u j! '. tradicionalna spominska slovesnost. Karavla je bila po Karde-
stva s p R n o v a n a l e t a 1 9 7 9 - Slovesnosti se je udeležil tudi član predsed-
^elnik Stane Dolanc, o delu in življenju Kardelja pa je govoril na-
Mirko M i ^ ^ u b l J a n s k e g a a rmadnega območja generalpodpolkovnik 

dos^nTa^° Edvard Kardelj so letos podelili drugič in sicer za izjemne 
grad • i n p r i s P e v e k k razvoju teorije in prakse samoupravljanja. Na-
v j 0 J€j ustanovila skupščina SFRJ in je ena od treh najvišjih nagrad 

ugoslaviji. Podeljujejo jo vsaka tri leta. 

ga*todS2f n a g r a d e s o podelili včeraj. Vojislav Rakič, sodnik Ustavne-
graditv Jugoslavije, jo prejema zaradi vsestranskih prizadevanj pri 
v i h sod1 , n a š e g a ustavnega sistema. Bil je eden bd najožjih Kardelje-
leta lOftt j V c e v - Pri oblikovanju naše ustavne ureditve sodeluje že od 
i n i2dei a l J e - D r u g i nagrajenec, UTOK iz Kamnika, predelovalec kož 
Povznp]O V a* e c u . s n J e n e konfekcije, se je po krizi v sedemdesetih letih 
jo z« uVf?ed n aJuspešnejše slovenske delovne kolektive. Vzorno skrbi 
družbe a 0 V 0 S t d e ^ a > z a delovno disciplino, samoupravne odnose in 
blik T m , ? . t a n d a r d delavcev, med katerimi jih je mnogo iz drugih repu-
P° r i z K * °°\ n agrajencev pa je srečanje samoupravljalcev Rdeči pra-
U p r a v

 ragujevca. Ta vsakoletna srečanja so potrditev naše samo-
Proti v G s o c * a u s t i č n e usmeritve, izmenjava izkušenj in odločen odpor 

s e m u . kar je tujega naši družbi. 
* \ : -jk 

Takšne ugotovitve napovedujejo, 
da se bomo v Sloveniji resno lotili 
zdravljenja cest, ki so v zadnjih letih 
kazale znake težkega bolnika. Zara
di več denarja, ki naj bi ga bilo po 
novem za ceste, pa poznavalci cest 
(upravljalci oziroma vzdrževalci) 
vseeno niso pretirano zadovoljni. Ve
liko se sliši, ko seštevamo sredstva, 
vendar bomo na samem začetku lah
ko bore malo naredili zaradi cen, 
predvsem pa zaradi stanja, ki se je v 
zadnjih letih na cestah zelo poslab
šalo, ugotavljajo. 

Kaže pa, da se bo na Gorenjskem 
vseeno še nekaj premaknilo. Zaradi 
pričakovanih spremenjenih norma
tivov naj bi v prihodnje dobili več de
narja za zimsko službo. Da so spre
membe utemeljene, potrjujejo tudi 
podatki Hidrometeorološkega zavo
da. Več denarja na podlagi spreme
njenih normativov pa vseeno ne bi 
pomenilo nič drugega kot to, gorenj
skim cestarjem ob normalnih zimah 
ne bi bilo treba več tarnati, da so za
nje zime nenormalne. 

Kaj bo z denarjem letos na gorenj
skih cestah moč narediti, je sedaj še 

težko natančno napovedati. Najbolj 
verjetna je preplastitev cestišča na 
odseku Podtabor—Črnivec in dela 
na mostu v Bistrici pri Naklem. De
nar za ostala večja dela naj bi dobili 
iz 12-odstotne amortizacije in doda
tnih sredstev občinskih skupnosti za 
ceste, ki jih bodo namenile za regio
nalne in lokalne ceste. Domala v 
vseh gorenjskih občinah so se dogo
vorili za dodatna zbiranja. Ne glede 
na to pa se cestarji bojijo, da bistve
no več od normalnih krpanj letos še 
ne bo moč narediti. 

Koliko so takšne prve napovedi 
upravičene, bo jasno že v začetku 
prihodnjega meseca, ko bodo znani 
osnutki planov v Skupnosti za ceste 
Slovenije in v občinskih skupnostih 
za ceste. 

A. Zalar 

Planina pod Golico: generalka za evropsko prvenstvo — Sankaški 
klub Jesenice je v soboto in v nedeljo pripravil na progi v Savskih ja
mah nad Jesenicami generalko za 12. evropsko prvenstvo in eno iz
med štirih tekmovanj za Pokal Slovenije — Koroške — 4. memorial 
Jožeta Jelovčana in 30. Pokal mesta Jesenic. Nastopilo je prek sto san
kačev iz šestih držav. (Več o tekmi na športni strani.) — Na sliki: sku
pina sankačev iz Železnikov med pripravljanjem sani za vožnjo po 
strmi in zaledeneli progi, (cz) — Foto: F. Perdan 

Naročniki 
Gorenjskega 
glasa! 
CE ŠE NISTE, 
plačajte 
naročnino in si s 
tem omogočite 
redno dostavo. 



PO SLOVENIJI IN JUGOSLAVIJI 
Štipendije v Sloveniji 

Ljubljana — Osnovni cilji slovenske štipendije politike so zagotovi
tev normalnega kadrovskega obnavljanja, poklicno usmerjanje mladih, 
izenačevanje gmotnih možnosti za šolanje in spodbujanje k boljšemu 
učenju, poudarjajo podpisniki družbenegha dogovora o štipendijski po
litiki v Sloveniji. Vseh ciljev ne dosegamo, vendar v Sloveniji že preje
ma štipendije okrog 50 odstotkov srednješolcev in 40 odstotkov visoko-
šolcev. Pred dvema letoma se je delež štipendij za visokošolce zmanjšal 
in to se pozna še danes, rast štipendij pa tudi zaostaja za rastjo osebnih 
dohodkov v Sloveniji. Ta odnos bo treba popraviti. 

Predlog: zobozdravniki zasebniki 
Sarajevo — Osnutek zakona o zdravstvenem varstvu v Bosni in 

Hercegovini predvideva uvedbo zasebne zobozdravniške prakse. Gre v 
bistvu samo za legalizacijo, saj je že doslej veliko stomatologov v tej re
publiki delalo na črno. Predlagatelji zakona predlog utemeljujejo z ugo
tovitvami, da je zobozdravstveno varstvo v republiki na nizki ravni, da 
je v republiki skoraj 1000 zaposlenih stomatologov in da bo zaradi tega 
tudi manj bolniških izostankov zaradi bolezni zob. 

Regresiranje umetnih gnojil 
Beograd — Zvezni izvršni svet je obravnaval osnutek zakona o za

gotavljanju sredstev za regresiranje umetnih gnojil, sredstev za zaščito 
rastlin in kakovostnega sortnega semena. Cene teh sredstev bi morali 
znižati in tako zagotoviti bolj množično uporabo, kar bo prispevalo k 
večji proizvodnji hrane za domače potrebe, za zaloge in tudi za izvoz. 
Denar za regresiranje naj bi zagotavljale republike in pokrajini. 

Nujne sprotne ocene 
Ljubljana — Slovenski izvršni svet je ocenjeval gospodarske raz

mere v začetku leta 1986. Gospodarske razmere so se letos spremenile, 
zato je še posebej potrebno sprotno ocenjevanje in ugotavljanje kriti
čnih točk ter zastojev. Nujno je tudi medsebojno obveščanje osnovnih 
dejavnikov družbenega in gospodarskega življenja. Izvršni svet je me
nil, da je treba še posebej pohiteti s finančno konsolidacijo gospodar
stva in bank ter s prizadevanji za nemoten potek zunanjetrgovinske 
menjave. 
Jugo dobiva konkurenco 

Sarajevo — V začetku leta 1985 je najcenejši avtomobil v Ameriki 
veljal 5200 dolarjev, konec leta pa je dobila Amerika novega najcenejše
ga avtomobilskega rekorderja, našega juga, za katerega je bilo treba 
plačati 3990 dolarjev. Kaže pa, da jugo ne bo več dolgo najcenejši avto
mobil v Združenih državah. Ta sloves utegne prevzeti poni, izdelan v Ju
žni Koreji. Poceni vozila nameravata v Ameriki plasirati še firmi Dare-
woo in Kia Motors v sodelovanju z nekaterimi znanimi izdelovalci avto
mobilov. 

Tujci tudi na Vis in Lastovo 
Split — Skupnost dalmatinskih občin predlaga, da bi ocenili mož

nost za obisk tujcev na otokih Vis in Lastovo, kar doslej ni bilo mogoče. 
Menijo, da bi s tem pospešili gospodarski razvoj otokov in ju v tem smi
slu izenačili z ostalimi jadranskimi otoki. 

Italijanski predsednik pri nas 
Dubrovnik — V soboto je prispel na obisk v Jugoslavijo predsednik 

italijanske republike Francesco Cossiga. K nam ga je povabil predsed
nik našega predsedstva Radovan Vlajković. Obisk je izredno pomem
ben za sodelovanje med državama. Italija je na prvem mestu med kupci 
naših izdelkov na konvertibilnem trgu, na drugem mestu po vrednosti 
blagovne menjave in na tretjem mestu med vsemi našimi zunanjetrgo
vinskimi partnerji. , 
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1 Kandidati za 
vodilne funkcije 

Kranj — Na nedavni skupni seji 
kranjskega sindikata in socialistične 
zveze, ko so razpravljali o možnih 
kandidatih za vodilne funkcije v ob
čini, navzoči niso soglašali s po enim 
kandidatom za odgovorne naloge. 
Zato je občinska konferenca SZDL 
iz Kranja izdelala razširjen predlog, 
potem ko so opravili razgovore z evi
dentiranimi. 

Tako so predlagali: za predsedni
ka občinske skupščine Janeza Osoj-
nika, Vilija Tomata in Ivana Torkar-
ja, za podpredsednika Iva Miklavči-
ča, Draga Šubica in Mileno Škraba, 
za predsednika izvršnega sveta pa 
ostaja edini kandidat Henrik Peter-
nelj. « 

Delegatski 
obveščevalec s 
planskimi dokumenti 

Škofja Loka — Konec prejšnjega 
tedna je izšla dvajseta številka Dele
gatskega obveščevalca, glasila delega
tov in delegacij občine Škof j a Loka. V 
njem so objavljeni planski dokumenti 
za obdobje 1986—1990, ki jih izvršni 
svet kot predloge pošilja v obravnavo 
in sprejem udeležencem dogovora o te
meljih družbenega plana občine Škof
ja Loka za obdobje 1986—1990 in pod
pisnikom samoupravnih sporazumov 
SIS materialne proizvodnje, samou
pravnega sporazuma za SLO in DS ter 
samoupravnega sporazuma za kraje
vne skupnosti. To je prvi paket doku
mentov, v katerem so: dogovor o teme
ljih družbenega plana občine Škofja 
Loka za obdobje 1986—1990, samou
pravni sporazum o temeljih plana sa
moupravne stanovanjske skupnosti, 
samoupravni sporazum o temeljih pla
na občinske samoupravne komunalne 
interesne skupnosti, samoupravni spo
razum o temeljih plana urejanja stavb
nih zemljišč, samoupravni sporazum o 
temeljih plana občinske skupnosti za 
varstvo pred požarom in samoupravni 
sporazum o načinu združevanja in upo
rabi sredstev za izvajanje nalog na po
dročju SLO in DS. y g 

14. skupšč ina občinske organizacije 
Zveze sindikatov Tržič 

Plače niso odvisne le 
od dela 
Tržič, 24. januarja — Osebni dohodki, ki v tržiški občini zaosta
jajo za gorenjskim in slovenskim povprečjem, so bolj kot od dela 
odvisni od tega, v katerem podjetju so delavci zaposleni... je 
ena od ugotovitev iz poročila za 14. skupščino tržiške sindikalne 
organizacije. 

Tržiški delavec se je že naveličal 
parol in papirnate vojne. Počasi po
staja, nezaupljiv in nezadovoljen. 
Zahteva, naj se stabilizacija izvaja 
na vseh ravneh, za strojem in v fede
raciji. Za napake in zgrešene nalož
be naj tisti, ki so za to odgovorni, tu
di odgovarjajo, ne pa da se skrivajo 
za samoupravnimi odločitvami. 

Delavci so na sindikalnih sestan
kih pogosto tiho; potem, ko se razi-
dejo, pa kritizirajo. Ne odločajo se 
vedno za samoupravno pot reševa
nja problemov; bržčas tudi zato ne, 
ker v sindikatu ne vidijo dovolj mo
čne opore. Delavce upravičeno skrbi 
njihov socialni položaj, njihova pri
hodnost; še toliko bolj, ker dosegajo 
in presegajo z resolucijo zastavljene 
cilje. 

Ladislav Srečnik, predsednik trži-
škega sindikalnega sveta, je dejal, 

Veta Umek — nova 
predsednica 

Na skupščini so izvolili 55-čIar-
ski občinski svet Zveze sindikatov 
Tržič, 13-člansko predsedstvo sveta 
ter Vero Umek (Peko) za novo 
predsednico občinskega sveta, Dar
ka Trudna (Trio) za podpredsedni
ka in Lidijo Fornazarič ponovno za 
sekretarko. Za člana republiškega 
sveta so evidentirali Janeza Šmida 
(BPT). Na 11. kongresu Zveze sindi
katov Slovenije bodo tržiško občino 
zastopali Stane Oman (BPT), Al
bert Laibacher (Rog), Marija Klo-
futar (Oš heroja BraČiča) in Boris 
Jane (Peko), na jugoslovanskem 
kongresu pa Branko Rožič (Tokos). 

da tržiškemu gospodarstvu primanj
kuje strokovnjakov. Vsak dan se jih 
šeststo vozi iz občine na delo v druge 
kraje, od drugod prihaja v Tržič tri
sto ljudi, ki pa opravljajo predvsem 
enostavnejša dela. Med zaposlenimi 
je le štiri odstotke delavcev z višjo in 
visoko izobrazbo, medtem ko je slo
vensko povprečje 9,5 odstotka. Mari
ca Praprotnik, predsednica občinske 
konference SZDL, je spregovorila o 
uspešno izvedenem evidentiranju in 
drugih volilnih postopkih. Breda Mi
lic, družbena pravobranilka samo
upravljanja, je opozorila, da je lani 
manj kot polovica osnovnih sindikal
nih organizacij ocenila delo direktor
jev in drugih odgovornih delavcev v 
tovarni in da ponekod še vedno iz
plačujejo osebne dohodke v naspro
tju s panožnimi sporazumi. Marija 
Klofutar, predsednica aktiva pro
svetnih delavcev v tržiški občini, je 
odločno zahtevala, naj se že končno 
izboljša gmotni položaj šolstva in 
ustrezneje ovrednoti delo učiteljev. 
Dušan Kavčič je nanizal podatke o 
socialnih pomočeh. 856 otrok iz 368 
družin prejema otroški dodatek, 83 
družin pomoč pri plačilu stanarin, 43 
družin denarno podporo . . . 

»Tržiški delavec je priden, skoraj 
nič manj kot delavec v zahodni Evro
pi,« je dejal Zdravko Krvina, član 
predsedstva Zveze sindikatov Jugo
slavije, in dodal, da mora priden de
lavec zaslužiti v osmih urah dovolj 
za človeka vredno življenje. Socialne 
dodatke naj prejemalo le tisti, ki iz 
opravičljivih razlogov ne morajo za
služiti dovolj. 

C. Zaplotnik 

Cilj večine mladih je č imprejšnja 
zaposlitev 
w 

Studentske vrste 
se redčijo 
Jesenice, januarja — Ob podatku, da je v jeseniški občini 
število študentov ob delu in iz dela v zadnjih letih upadlo 
za polovico, zveni pogosto izražena misel, da se bomo le i\ 
znanjem izvlekli iz gospodarskih in družbenih težav, kot 
dobro oguljena fraza. 

Do podobnega sklepa nas privedejo tudi podatki s področja štipen* 
dijske politike. Medtem ko v Kranju namenjajo le 49 odstotkov štipen
dij za dve- in triletno šolanje, vse ostale pa za izobraževanje na sred
njih, višjih in visokih šolah, je v jeseniški občini ta delež kar 70-odsto-
ten. Jesenice (kot tudi Tržič) na Gorenjskem najbolj zaostajajo po štei 
vilu zaposlenih z višjo in visoko izobrazbo. Izračuni kažejo, da bi V 
jeseniški občini morali k sedanjemu številu izobražencev prišteti še 
najmanj pet prihodnjih rodov študentov, da bi »ujeli« slovensko po
vprečje. Razkorak med Slovenijo in Jesenicami pa se celo še povečuje. 

• Cilj večine mladih je čimprejšnja zaposlitev, osamosvojitev, »na
slonitev na lastne sile« — žal tudi na račun šolanja. Pred uvedbo 
usmerjenega izobraževanja se je v Sloveniji v štiriletno izobraževanje 
vključila osmina mlade generacije, letos le dobra enajstina (8,8 odstot
ka). Pred devetimi leti je slovenske višje in visoke šole obiskovalo 
10.100 študentov ob delu in iz dela, medtem ko je letošnje šolsko leto 
vpisanih le 7200. Zanimanje za tovrstni študij je upadlo — tudi zato, 
ker mnogi mladi mislijo, da so s končano srednjo šolo ali z diplomo S 
fakultete »posrkali« znanje za vse večne čase. V deželah, kjer tehnolo
ški napredek ubira hitrejša pota kot pri nas, so izračunali, da znanje 
tehnika zastari že v petih letih. 

Ob navedenih podatkih bi se veljalo zamisliti — ne le zaradi mla 
dih, ki iz različnih razlogov zgubljajo voljo do šolanja, temveč pred
vsem zavoljo gospodarskih in družbenih načrtov, katerih brez sposob
nih in prodornih šolanih ljudi ne bomo uresničili, tudi v jeseniški obči' 
ni ne. To nam mora biti vsem skupaj jasno že na začetku novega pet
letnega obdobja, da bo potem razočaranje manjše. Nesporno je, d& 
šolamo mlade za trenutne potrebe delovnih organizacij, v katerih Š« 
vedno največ veljajo pridne roke, ne pa za gospodarstvo, kakršno smo 
si zamislili in kakršno smo tudi opredelili v razvojnih načrtih. Za go
spodarstvo, v katerem bodo imeli pomembno mesto znanstveno in raZ' 
iskovalno delo, proizvodnja zahtevnejših in kakovostnejših izdelkov! 
sodobnejša tehnologija, kateri bodo lahko »stregli« le strokovnjaki -j 
šolani ljudje! 

C. Zaplotnik 

Krit ični kranjski sindikalni delavci 

Sindikat mora biti 
učinkovitejši 
Kranjsko gospodarstvo je razdeljeno na dva tabora: na tiste, ki 
dobro gospodarijo, in na tiste, ki čakajo na družbeno pomoč. Po
men kakovosti moramo vnesti tudi v kongresne dokumente 

več boljše delo in boljše gospodarske 
odločitve. 

Največje naloge sindikata v bodo
če bodo volitve, nagrajevanje po de
lu, kvaliteta delegatskega odločanja, 
delo z osnovnimi organizacijami sin
dikata in podobno. 

V razpravi je o invalidih spregovo
ril delegat iz Iskre. Premalo rekrea
tivnega in topliškega zdravljenja so 
deležni, preveč različna je med de
lovnimi organizacijami boleznina 
nad 30 dni. Invalid največkrat ni 
pravočasno premeščen na primer
nejše delovno mesto, zato je danes 
60 odstotkov invalidov neprimerno 
zaposlenih. Prevelike so razlike v re
gresih za dopuste in za malice. 

Janko Lončar iz Save je govoril o 
kvaliteti proizvodnje. V vseh delov
nih organizacijah bi morala biti ob
vezna izdelava programa za izboljša
nje kvalitete proizvodnje. Pomen ka
kovosti v proizvodnji bi morali vne
sti tudi v kongresne dokumente. 

Franc Erce iz Kokre je spregovoril 
o problemih trgovine, ki si le s teža-

Kranj — Sindikalni delavci Kra
nja so se v četrtek, 23. januarja, se
stali na skupščini občinske organiza
cije zveze sindikatov. Glavni namen 
skupščine je bil pregledati štiriletno 
delo in programske usmeritve za 
delo do 1990 ter izvoliti nove člane 
sveta. 

Predsednik Miha Rauter je pou
daril, da se je sindikat moral soočiti 
tudi s prekinitvami dela in izsiljeni
mi sestanki. Da je prihajalo do tega, 
so bile dostikrat krive tudi sindikal
ne organizacije, ki bi ob večji aktiv
nosti lahko preprečile ustavitve stro
jev. Bilo pa je tudi nekaj primerov, 
kjer so delavci dolgo opozarjali na 
svoje probleme, a so povsod naleteli 
le na gluha ušesa. 

Kaže, da je delitev po delu in re
zultatih dela še vedno premalo pou
darjena. Draginja sili v izenačevanje 
osebnih dohodkov. Iz leta v leto je 
več delavcev, ki potrebujejo socialno 
pomoč. Danes je že vsak 6. občan 
upravičen do nje. Vendar nižji oseb
ni standard ne rešujejo pomoči, tem-

vo zagotavlja obratna sredstvf 
nizkih osebnih dohodkih v trgovi 
ki se ne bodo dvignili, dokler n* 
vsa trgovina prešla na deljen detf 
čas. 

Pavla Peranovič iz Tekstilindj 
je odkrito povedala, da je kranj* 
gospodarstvo razdeljeno na dva. 
bora: na tiste, ki dobro gospodari 
in na tiste, ki čakajo na družbeno' 
moč. In še to je poudarila, da naj 
za osnove plač funkcionarjev 
jemlje izplačani osebni dohodek! 
lavke, v njem je namreč tudi noj 
delo, so norme in drugo. Njihov I 
osebni dohodek je nižji in zato 
plače funkcionarjev toliko preV 
ke. 

Delavec iz Iskre pa je dal v i-, 
slek predlog o 40-urnem tedfl1 

kaju\ sobote so neučinkovite. Zw 
bljeft je nad pomanjkanjem sredj 
za razširjeno reprodukcijo, kajti; 
takih strojih bodo lahko delali I 
škart. Predstavnik KZK pa je poj 
ril, da je živilska industrija pri 
trikrat bolj obremenjena kot so* 
ge panoge, zato tudi take cene I 
glas kmetij cev proti zazidavi km1 

skih zemljišč pa še vedno tuli vi 
zno. 

Na tej skupščini so izvolili i 
17-člansko predsedstvo ObčinsUj 
sindikalnega sveta Kranj. Za Pj 
sednika je bil ponovno izvoljen V i 
Rauter, za podpredsednico pa P* J 
Peranovič. ^ 

D. Dole* 

Okrogla miza o prihodnosti mladih 

Praksa in proizvodno 
delo — zapravljanje časa? 
Jesenice, 24. januarja — Mladi iz centra usmerjenega izobraževanja 
na Jesenicah so pred mladinskim kongresom pripravili okroglo mizo 
Perspektive mladih v jeseniški občini. To, kar smo slišali v razpravi, 
daje vtis, da jim zaradi težavnih gospodarskih in družbenih razmer 
ne bo lahko, četudi, denimo, na Jesenicah brezposelnost še ne pred
stavlja večjega problema. Veliko kritičnih besed so izrekli predvsem 
o izvajanju prakse in proizvodnega dela. 

• »Trikrat sem delala v skladišču 
v Železarni. Od prakse nisem imela 
nič.« 

»Strokovnih predmetov in prakse 
je premalo. V bolnici sem v začetku 
gledala kot tele v nova vrata.« 

»Štiri leta bom hodil v šolo. Le tri 
mesece bom imel prakse. To je pre
malo.« 

»Štirinajst dni sem bila v Almiri, 
pa niso vedeli, kaj bi z mano.« 

»Vse te izjave učencev so resni
čne,« je poudaril Severin Golmajer, 
ravnatelj centra usmerjenega izobra
ževanja na Jesenicah. »Naši dijaki 
imajo prakso in proizvodno delo v 92 
delovnih organizacijah in le v dveh je 

dobro organizirano. Šolarji, ki hočejo 
kaj videti in se naučiti, so kajpak ra
zočarani. Res pa je, da so med dijaki 
tudi takšni, ki jim delo smrdi in jim 
slabo organizirana praksa ali proiz
vodno delo celo ustreza.« 

• Mlade je zanimalo, kako je z 
brezposelnostjo v jeseniški občini in 
kakšni so obeti za prihodnost. Za 
zdaj večjih težav ni: decembra lani je 
bilo nezaposlenih 154 ljudi, od teh 114 
žensk. Tri petine je bilo mladih in 
med njimi kar 90 odstotkov žensk — 
žena z majhnimi otroki, žena delav
cev iz drugih republik ter žensk brez 
ustreznih delovnih izkušenj in znanj. 
Med nezaposlenimi je bilo več kot po

lovico ljudi z nižjo izobrazbo ali b^ ^ 
šole in le 4,5 odstotka z dokončanoy < 
šjo ali visoko šolo. Tudi v prihodu} s 
bo dela dovolj, toda le za ljudi s po* ^ 
ci, kakršne gospodarstvo in družbe? 
dejavnosti v občini najbolj potrebu)1 I 
jo. 

• Pouk v centru usmerjenega ^ j 
braževanja še vedno poteka v pe*j . 
stavbah, zato so mladi povpraša ^ 
kdaj bo izpolnjena obljuba, dana 1 * 
združitvi srednjih šol, da bodo i ~ 
pod isto streho. Na Jesenicah bo* * 
prostorsko utesnjenost v osnovnih1 s 
srednjih šolah razrešili z izgradi d 
prizidka v centru, za katerega se f. b 
črti že izdelujejo, prvo lopato naj d 
zasadili jeseni ali prihodnjo sporni*! s 
vse pa bo odvisno od tega, ali se bo" t 
občani odločili za samoprispevek 
ne. •» 

• Dijake iz jeseniškega centra *w 
di skrbi, kako bo z usodo usmerili 
za elektrikarje. Ravnatelj Seve/jj 
Golmajer je pojasnil, da v letošnP! 
šolskem letu zaradi premajhnega r b 
vila kandidatov (štirinajst) niso odf S ( 

li oddelka; za dijake višjih letnic s 

pa bodo poskrbeli, da bodo šola^p' 
dokončali na Jesenicah. Ukini*? r . 
usmeritve za elektrikarje bi iî V., 
negativne posledice, so menili mlfV, 
saj bi se le redki odločili za šolanj* . 
drugem kraju. Q Zaplotnik 

îr 
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Slaba opremljenost, neurejenost, prostorska 
stiska in nevzdržne higienske razmere v 
nekaterih živilskih trgovinah radovlj iške 
občine 

Nekaterim »pajzlji« 
celo ustrezajo 
Radovljica, januarja — Nobena skrivnost ni, da trgovskim de
lovnim organizacijam, ki bolj kot o urejenih prodajalnah, do
bri oskrbni in zadovoljnih krajanih razmišljajo o dohodku, 
Pajzlji celo ustrezajo, saj slabo opremljene in za ustvarjanje 
zalog pretesne trgovine ob pičlemu številu kupcev krijejo iz
datke, medtem ko nove in prostorne samopostrežnice po va
seh prinašajo le izgubo. 

Živila: najslabša 
je trgovina na Mlinem 

Blejski tozd kranjskih Živil ima 
v šestih krajevnih skupnostih ra
dovljiške občine — na Bledu, v Ra
dovljici, v Kamni gorici, Kropi, 
Gorjah in na Bohinjski Beli — 
e najst živilskih trgovin, pet bifejev 
m sezonsko trgovino v Zaki na Ble
du, »z njihovo urejenostjo nismo 
zadovoljni,« je povedal Andrej 
Ster, direktor blejskega tozda Ži-
v ,l« »Zadnjo novo prodajalno smo 
zgradili pred devetimi leti v Predtr-
gu v Radovljici, potlej pa smo le ne
kaj trgovin posodobili. Najslabša je 
Prodajalna na Mlinem. Že petnajst 
tet načrtujemo novo, tudi tokrat 
smo jo dali v srednjeročni načrt, 
vendar je vprašljivo, ali nam bo 
uspelo. Tako kot ne vemo, kakšno 
oo jutri vreme, bo dež ali sneg, ta
ko lahko le ugibamo, kako bo z 
ostankom dohodka. Posojil ne mo
remo najemati, ker si še nismo za
gotovili dovolj lastnega denarja za 
kritje zalog; zadnje povečanje tr
govskih marž pa tudi ne bo bistve-
n p izboljšalo gmotnega položaja ži
valske trgovine. Letos bomo pove
čali trgovino v Kamni gorici in če 
oo denar, bomo do leta 1990 pre
cedili poslovno stavbo na Bledu v 
bla govnico, zgradili trgovino na 

Mlinem in razen tega še malo ob
novili nekatere prodajalne.« 

Špecerija: zapleta 
se v Podnartu 

Blejska Špecerija ima na Bledu, 
v Ribnem, Zasipu, v Spodnjih in 
Zgornjih Gorjah, Bohinjski Bistri
ci, Radovljici, Podnartu, Mošnjah, 
na Lancovem, Srednji Dobravi, 
Brezjah, Jesenicah ter v krajevnih 
skupnostih Ljubno, Begunje in 
Lesce trideset živilskih trgovin in 
mesnic. V Ljubnem, Zasipu, Rib
nem, in na Rečici pri Bledu imajo 
še klasično strežbo, izza prodajne
ga pulta; trgovine na Posavcu, pri 
avtobusni postaji v Radovljici, v 
Zapužah in Lescah pa so glede na 
število prebivalcev že postale pre
majhne. V zadnjih petih letih so 
zgradili novo trgovino v Spodnjih 
Gorjah in ribarnico v Radovljici. 
Letos bodo povečali trgovini v Za
pužah in pri avtobusni postaji v 
Radovljici. Naslednje leto namera
vajo postaviti novo samopostrežni-
co v Zasipu ali v Ribnem, odvisno 
od tega, kje bodo prej uredili zem
ljiške zadeve. Do leta 1990 bodo po
večali še trgovino v Begunjah ter 
posodobili in povečali prodajalno 
na Lancovem. Gradnja prodajalne 
v Ljubnem je v načrtu čez tri leta, 

vendar se v Špeceriji bolj zavzema
jo za to, da bi uredili večjo samopo-
strežnico na Posavcu. To utemelju
jejo s tem, da v vaseh Ljubno, Oto-
če, Posavec in Praproše živi 893 lju
di in da bi bilo nesmiselno, da bi 
imeli eno trgovino na Posavcu za 
298 krajanov in razen te še eno v 
Ljubnem. 

Zapleta se pri trgovini v Podnar
tu. Krajevna skupnost z rezultati 
ankete dokazuje, da je preskrba z 
blagom za vsakdanjo rabo slaba in 
podpira gradnjo stavbe, v kateri bi 
bila stanovanja, trgovina in gostin
ski lokal. Stanovanjski del je pre
vzel Alpdom, gradnjo trgovskega 
pa je krajevna skupnost ponudila 
kranjskemu tozdu Živil, potem ko 
se ni uspela dogovoriti s Špecerijo. 

»Res je, da je naša trgovina v 
Podnartu premajhna, toda v pri
merjavi z nekaterimi drugimi je še 
v dobrem stanju. Špecerija bo zdaj 
dala prednost najslabšim,« je pove
dal direktor Miha Brezar. »Podpi
ramo gradnjo nove trgovine v Pod
nartu, toda nismo za to, da bi mo
rali našo prodajalno zapreti, potem 
ko bi Živila odprla novo.« 

Špecerija načrtuje v tem sred
njeročnem obdobju skupaj z ABC 
Pomurko tudi gradnjo trgovine v 
Kranjski gori in v bližnji prihodno
sti (odvisno od tega, ali se bodo go
renjske trgovske delovne organiza
cije povezale) še gradnjo skladišč, 
zato obstaja bojazen, da bo zane
marila obnovo prodajaln. Za vse — 
za skladišča in za trgovine — pa 
bržčas ne bo denarja! 

Murka: vabijo jo v Bohinj, 
Ljubno, Podnart... 

Leska Murka ima štiri živilske 
trgovine v Lescah in razen teh še v 
turistični sezoni odprto prodajalno 
na Šobcu. Ob tem, da se bodo Les
ce do leta 2000 še znatno povečale, 
načrtuje Murka gradnjo 400 kva
dratnih metrov velike trgovine za 
osnovno preskrbo prebivalstva in 
zatem še večjo blagovnico, v kateri 
bi prodajali tudi tekstil, obutev in 
drugo tovrstno blago; načrtuje pa 
tudi gradnjo skladišč. Murko vabi
jo v Podnart, Bohinj, Ljubno in še 
kam, vendar pa v prodajalne s pre
hrambenimi izdelki v manjših kra
jih ne namerava vlagati — bržčas 
tudi zato ne, ker ne vidi zaslužka. 

• • • 
Trgovina je že več let v težkem 

gmotnem položaju. Z maržami, ki 
so kar nekajkrat nižje kot v sosed
njih državah, ne more delati čude
žev. Še tisti denar, ki ji ostaja, vla
ga v prodajalne, kjer se zaloge hi
tro obračajo in je iztržek večji, 
medtem ko na podeželske, odročne 
trgovine tudi iz tega razloga rada 
pozablja. Pa ne gre le za marže; 
vzroki za slabo stanje trgovin so 
tudi neposlovnost, pomanjkanje 
volje za tesnejše sodelovanje • •. 

Družbe
nopolitična skupnost bo morala po
skrbeti, da bodo trgovske delovne 
organizacije (družbeni) denar go
spodarno porabile, predvsem pri 
gradnji skladišč, in da na rovaš teh 
ne bodo ostali na papirju načrti o 
gradnji in posodabljanju živilskih 
trgovin. 

C. Zaplotnik 

^ z a č e t k u novega s rednjeročnega obdobja 

Vsaj prevelikih ovir ne 
o g o s a n a "7 Slovenski gospodarstveniki so v zbornični razpravi 
s r e d n ? ° ^ ^ r i e n J u v minulem obdobju in obetih v prihodnjem 
°vire * e r o * n e . m obdobju dejali, da bi bili veseli odstranitve vsake 
p r i ^ n a Ppti dobrega gospodarjenja, če že velikih spodbud ni 

Za 
darstJ e t ° s o slovenski gospo
je bilo^. n i^ v S V 0-P zbornici dejali, da 
nja o t} 0 ž a l š e vedno leto ugotavlja-
da bo m ' s t o r i t l i n kaj ukreniti, 
Marsik . g o s P o d a r 3enje uspešnejše, 
se p r e * sl abega in nedodelanega 
dobje n a S a v n o v o srednjeročno ob-
bank v P ' a n i r a n 3 a . poslovanja 
do dru - i ? n c ! m s l c i n o a n ° s o v s tujino 

ug!h sistemskih zakonov, ki so se začeli bo p rek" H

p i s a t i sele letos. Osnoven 
od k intenzivnemu gospodar

jenju. Ob tem je zanimiv podatek iz 
mednarodnih ekonomskih voda, da 
so povsod v razvitem svetu režijo v 
gospodarstvu zmanjšali za približno 
15 odstotkov, pri nas pa smo jo pove
čali za 21 odstotkov. Zakonodajo, ki 
jo sprejemamo za gospodarstvo, pa 
še vedno radi naravnamo tako, da 
moramo režijo zaradi papirnate voj
ne povečevati in ne zmanjševati ter 
dati večjo težo proizvodnji. 

Gospodarstvu in z njim vsem nam 

JRudnik in Geološki zavod sodelujeta 

!J? s k i vrh P , R u d n i k o m urana Žirov-
^ p a narek- ° V 1 U i n r a z vojn i interesi 
J^oupravn 1 0 s k l e n i * e v novega sa-
la<*cnem scJSglx s P° r azuma o dolgoro-
ij« ,Vn» orgâ t V a n j u d o l e t a 1 990. Delo-
• k

d o k uinVnte a c , ; i i s t a z e Popisali dva 
11 J? Poslovno : s a , r n o u Pravni sporazum 

n d r a ž i m i č n e m sodelovanju 
u m o skupnih temeljih pia

nov. Rudnik in zavod bosta sodelo
vala pri geoloških raziskavah, rudar
skih odpiralnih in pripravljalnih de
lih ter pri izdelavi projektov o izboru 
in dobavi opreme in orodij. Predvi
dene so raziskave na površini, pod 
površino in pri rudarskih delih. 
Skupno naj bi rudnik in zavod nare
dila na leto približno 3000 metrov ra
ziskovalnih vrtin in 2000 metrov ro
vov. 

še ni znano, koliko bomo morali in 
koliko smo sposobni prispevati za 
gospodarsko infrastrukturo. Temu 
področju po nekaterih ocenah gospo
darstvo lahko nameni največ 25 od
stotkov družbenega proizvoda, ob 
tem pa kaže biti tudi na jasnem, ko
likšen bo pri tem prispevek medna
rodnih finančnih ustanov. Lani so 
nam te injekcije precej pomagale, 
kar je pozitivno, prav tako pa nas 
lahko veseli povečan obseg blagovne 
menjave v maloobmejnem prometu. 
Naše mešane firme v tujini so lani 
prvič poslovale pozitivno. Pričakova
nih in tako iskanih pozitivnih rezul
tatov pa lani oziroma v celotnem 
preteklem srednjeročnem obdobju 
ni bilo v kmetijstvu, obrti in tudi v 
turizmu bi lahko iztržili več. Prav 
tem področjem dajemo v prihajajo
čem obdobju prednost. Novih skle
pov in usmeritev, kako delati, nam 
ni treba sprejemati, saj imamo že 
starih dovolj. Samo načini reševanja 
in pristopi bodo morali biti prožnejši 
in sodobnejši in ne več kampanjski. 
Tudi 144 skupnih jugoslovanskih 
razvojnih programov je v veliki meri 
bolj skupek želja kot pa načrtovanje 
na realnih osnovah. 

Zato kaže pritrditi željam gospo
darstva, da v prihodnje prodorni in 
uspešni gospodarji ne bi smeli nale
teti na toliko ovir, kot so pogosto v 
preteklosti, če že velikih spodbud za
nje ni pričakovati. 

J. Košnjek 

Janez Pretnar, tajnik Obrtnega združenja 
Radovljica 

Lokacije so, 
toda gradnja bo draga 
Radovljica — Obrtniki bodo vendarle prišli do gradbenih parcel 
na Lisicah, na Lancovem in drugod, toda že draga komunalna 
ureditev bo odvrnila od gradnje marsikaterega obrtnika, pa če 
nov lokal še tako potrebuje 

Obrtno združenje Radovljica je že 
dobro leto v novih prostorih. Zgradili 
so si jih obrtniki sami. Prijetno je in 
obrtniki se radi oglašajo. V spod
njem delu je Beograjska banka, ki 
so jo vzeli za svojo, zgoraj pa so pro
stori združenja. Tu smo našli tajni
ka združenja Janeza Pretnarja. Pro
bleme obrtnikov dobro pozna, saj je 
bil včasih obrtnik, od leta 1979 pa je 
tajnik združenja v Radovljici. Rad bi 
jim bolj pomagal, a veliko ne more. 
Odloki so za obrtnike neizprosni. Ve
liko pa je že, pravi, če daš človeku 
pravo informacijo, da ve,kam naj se 
obrne v težavah. 

Obrtno združenje Radovljice zdru
žuje čez 600 obrtnikov, delijo se na 
tri sekcije: avtoprevoznike in taksi
ste, gostince ter proizvodne in storit
vene obrtnike. Pripravljajo se na 
ustanovitev sekcije frizerjev. Teh 
600 obrtnikov zaposluje približno 
550 delavcev. 

Vse, kar se dogaja v združenju, ob
javljajo v svojem glasilu Obrtniške 
novice. Dve številki sta že izšli, tre
tja je pred izidom. Kaj bo prinesla? 

»Zagotovo se bomo lotili planskih 
dokumentov 1986—1990,« pravi Ja
nez Pretnar. »Za to srednjeročno ob
dobje je predvideno 5,5-odstotno po
večanje zaposlenih v obrti. To je 
odločno preveč. Naši obrtniki so v 
dobrih letih res veliko zaposlovali, 
celo 8 odstotkov. Letos naj bi 5 od
stotkov, kar pomeni 60 delavcev za 
Radovljico. Vemo pa, kakšni časi 
prihajajo, tudi za obrtnika. Ne bo 
več toliko zaposloval, ker bo težko 
prodajal; raje bo zaposlil domače. 

Spregovorili bomo tudi o gradbe
nih lokacijah za obrtnike. Načrtuje
mo dve obrtni coni: na Lisicah, malo 
pred Bledom, in pri Cajhnu na Lan
covem. Slednja še ni dokončna. De
cembra smo za Lisice razgrnili zazi
dalni načrt, pa'se do 31. decembra ni 
nabralo veliko pripomb. Gradnja bo 
draga, saj je zahtevna samostojna 
čistilna naprava samo za obrt. Kako 
se bodo obrtniki odločali zanjo, je 
težko reči. 

Lani je v Cankarjevem naselju ne
kaj obrtnikov kupilo lokale in tako 
rešilo svoje prostorske probleme, 
dva obrtnika, šivilja in popravljalec 
gospodinjskih strojev, pa sta dobila 
prostore v najem. 

Na Lisicah bo verjetno že letos za
zidljivo, le komunalna ureditev je 
vprašljiva. Dodatne gradnje pa bodo 
sproščene tudi v trgovsko-industrij-
ski coni pri Žitu in sem in tja razne 
plombe. Bolj bi morali izkoristiti sta
ri del mesta, kjer so še prostori za 
mirne obrti. 

PREUREJENA TRGOVINA V KRANJU - Nekdanjo Galanterijo v 
Prešernovi ulici v Kranju je Elita Kranj preuredila v specializirano 
prodajalno ženskih in moških modnih hlač. V njej prodajajo tudi tri
kotažo, pasove in druge modne dodatke. Čez čas pa nameravajo pro
dajalno še razširiti. To je letos že druga specializirana prodajalna v 
starem delu mesta, ki jo je preuredila Elita. Takoj po novem letu so 
namreč na Mohorjevem klancu odprli trgovino Bazar, v kateri imajo 
moško in žensko perilo, pletenine in trikotažo po nižjih cenah. — A. Ž. 
— Foto; F. Perdan 

Kakšno vlogo imata kmetijstvo in obrt 

Krivulja drsi navzdol 
Ljubljana, januarja — Statistika, čeprav ji očitamo, da je 
ena od treh največjih laži, nam ponuja od časa do časa za
nimive podatke. Tokrat nam je povedala, da imamo do 
kmetijstva, še posebno pa do zasebne obrti, mačehovski od
nos in da jo z besedami podpiramo, praktično pa tiščimo 
navzdol. 

Pišemo na osnovi podatkov iz leta 1984, primerjanih z leti 1983,1970 in 
1952. Krivulja deleža zasebnega sektorja, kjer imata glavno besedo zaseb
no kmetijstvo in obrt, v družbenem proizvodu republike drsi navzdol. Leta 
1952 je bil ta delež skoraj 15 odstotkov, leta 1970 11,2 odstotka, leta 1983 8,4 
odstotka in leta 1984 le še 7,5 odstotka. Takšno upadanje je nesprejemljivo, 
čeprav je v tem času močno napredoval družbeni sektor kmetijstva in obr
ti. 

Posebej zanimivi so podatki o deležu zasebne obrti v družbenem proiz
vodu republike in posameznih občin leta 1984. Tega leta je slovenska za
sebna obrt ustvarila 23 milijard dinarjev družbenega proizvoda ali 2,36 od
stotka družbenega proizvoda republike. Podatki so za nekatere druge repu
blike in pokrajini še slabši, čeprav vztrajno trdimo, da je prav obrt panoga, 
ki bi lahko veliko pomagala pri odpravljanju brezposelnosti. 

V Sloveniji je leta 1984 na področju obrti še vedno nosila zastavo dom
žalska občina z 8,72-odstotnim deležem v občinskem družbenem proizvodu. 
Na drugem mestu je bila ljubljanska občina Vič, na tretjem Brežice, na če
trtem Kamnik in na petem Ljutomer. V teh občinah se delež giblje med 
7,47 in 4,11 odstotka. 

Kje smo bili Gorenjci? Po podatkih statistike v sredini oziroma v drugi 
polovici lestvice. Najvišje je bila Radovljica, kjer je zasebna obrt dosegla 
3,08 odstotka družbenega proizvoda, takoj za njo je Tržič s 3,07 odstotka in 
kmalu za njima Kranj z 2,81 odstotka. Škofjeloška in jeseniška občina sta 
krepko v drugi polovici. Škofjeloški delež je bil 1,66 odstotka, jeseniški pa 
le 1,15 odstotka. Pod enim odstotkom so tri slovenske občine: Idrija, Ravne 
na Koroškem in Ruše. 

- -jk 
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Zaplet zaradi stanovanja za h i šn ika 

Stanovalci treh blokov so proti 
Škofja Loka, januarja — Lani proti koncu leta je bilo v Gro
harjevem naselju številka 11 v Škofji Loki izpraznjeno dvo
sobno stanovanje, ki je namenjeno hišniku oziroma kurjaču 
treh stanovanjskih blokov. Večina stanovalcev v blokih števil
ka 8,11 in 12 v Groharjevem naselju se ne strinja, da bi pravi
co nad oddajo tega stanovanja prenesli na odbor za solidar
nost Samoupravne stanovanjske skupnosti Škofja Loka. 

Pravzaprav se večina stanoval
cev ne strinja s pogoji, ki jih odbor 
za solidarnost predlaga glede pre
nosa pravice za oddajo tega stano
vanja. Odbor je namreč predlagal 
sklenitev dogovora, da bi na podla
gi Zakona o stanovanjskih razmer
jih lahko to stanovanje oddal za 
nedoločen čas. Če pa bi stanovalci 
omenjenih treh blokov spet rabili 
stanovanje za hišnika oziroma kur
jača, bi samoupravna stanovanj
ska skupnost poskrbela^za primer
no stanovanje v Groharjevem na
selju ali kje v bližini. 

Zadeva se je zapletla, ko sta dva 
predsednika hišnih svetov v imenu 
stanovalcev takšen dogovor podpi
sala, tretji pa ne. Izkazalo se je 
namreč, da so stanovalci v bloku 

številka 11 proti taksnemu dogovo
ru, pa tudi večina stanovalcev v 
blokih 8 in 12 ni bila za to. Zdaj na
mreč honorarno skrbi za ogrevanje 
teh treh blokov kurjač, ki ima svo
je stanovanje v bloku 11. Ker pa se 
lahko zgodi, da bo le-ta prej ali slej 
nehal kuriti, menijo, da bodo težko 
dobili kurjača, če bi bilo njegovo 
stanovanje oddaljeno od blokov. Če 
pa bi ga že dobili, bi se nedvomno 
precej povečali stroški kurjenja. 

Stanovalci so zato predlagali, da 
odbor za solidarnost to stanovanje 
lahko odda, vendar pa bi ga moral 
najkasneje v šestih mesecih — če 
bi se pokazala potreba — hišnim 
svetom vrniti oziroma izprazniti, 
da bi se vanj lahko naselil novi 
kurjač. Tu pa se zadeva ponovno 

zaplete, ker po oceni odbora za so
lidarnost takšen dogovor ni zako
nit oziroma izvedljiv. Ker torej sta
novalci vztrajajo pri svojem, odbor 
pa, kot kaže, prav tako, je prišlo do 
mirovanja. Posledica pa je še ved
no prazno stanovanje. 

Vendar pa zapletov s tem še ni 
bilo konec. Tudi za prazno stanova
nje so bili decembra lani obračuna
ni stroški. Račun je bil naslovljen 
na hišni svet Groharjevo naselje 11 
oziroma na 28 stanovalcev v tem 
bloku, ki menijo, da bi stroške za 
sicer prazno stanovanje morali kri
ti stanovalci vseh treh blokov. 

Ko so se minuli teden sestali sta
novalci oziroma člani vseh treh 
hišnih svetov, so menili, da bi bilo 
sporno vprašanje tako glede odda
je stanovanja kot glede stroškov 
treba čimprej rešiti. Ocenili so, da 
bi morali skleniti dogovor: stanova
nje, ki je zdaj na voljo za hišnika 
oziroma kurjača, bi moralo biti na 
voljo zanj, ko bi nastala potreba; če 
pa to ni izvedljivo, bi morali stro
ške za prazno stanovanje plačevati 
stanovalci vseh treh blokov. 

A. Žalar 

OD TU IN TAM... 

»To je bilo fletno, ko sem bila mlada« 

Mickinih 97 let 
Senično, 20. januarja — Marija Škrjanc iz Seničnega je prejšnji 
ponedeljek praznovala visok življenjski jubilej 

Bila je najstarejši otrok v sedem
članski kajžarski družini v Kamnje-
ku pri Goricah, rojena 1889. leta. 
Spominja se, da sta oče in mati dela
la opeko in jo potem prodajala. Z de

vetimi leti je morala služit na kmete. 
Potem pa je šla delat v tovarno Pe
ko. 

»Na šiht sem hodila tri ure peš s 
Kamnjeka v Tržič. Potlej sem dobila 

Zakaj tako in do kdaj še — Prvo leto po vselitvi so stanovalci blokov v 
Ulici Tuga Vidmarja še z razumevanjem gledali na neurejeno okolico 
pri vhodih-številka 2 in 4. Blato, kupi odpadnega materiala in prava 
jezera vode pa jim zdaj že krepko presedajo, posebno še, ker se je sta
novanjska gradnja na Planini preselila na drugi konec. Sprašujejo se, 
zakaj tako in do kdaj naj bi še prenašali takšno neurejenost. _ A . Z. 

Recept za medico je pa skrivnost 

»Medeni Janez« s Hotavelj 
Hotavlje, januarja — Če na Hotavljah v Poljanski dolini vprašaš 
po Janezu Starmanu, ni gotovo, da ti bodo domačini pokazali 
pravo pot do njega. Ko pa omeniš med in čebele, bo vsakdo ve
del: »A, medenega Janeza iščete. 

V prijazni hišici, le streljaj od va
ške lipe prijateljstva, živi sam. »Pa 
mi ni prav nič dolgčas,« pravi. »Več
krat me kdo obišče in dobre sosede 
imam. Pa tudi sam grem na vas od 
časa do časa. Če ne drugam, pa v go
stišče Blegoš, ki ga je v prostorih za
družnega doma pred nedavnim 
odprl Tone Mohorič.« 

Janez se ukvarja s čebelami že več 
kot petdeset let. Sedemnajst let mu 
je bilo, ko se je prvič seznanil z nji
mi, na Vrhniki, kjer se je pri mojstru 
Francu Marklju učil za mizarja. Ta 
pa je bil tudi navdušen čebelar. Prek 
400 panjev čebel je imel in Janez mu 
je pomagal pri opravilih. 

Pravnik svetuje 
VOJAŠKI ROK 
B. T. iz Radovljice 

Bili ste začasno nesposobni za 
služenje vojaškega roka, zato po 
koncu šolanja na gimnaziji niste 
opravili 14-dnevnega vojaškega ur
jenja. Leta 1985 ste končali študij, 
maja istega leta pa ste odšli služit 
vojsko. Ker novi zakon predvideva 
12-mesečno služenje vojaškega ro
ka, vas zanima, koliko časa boste 
morali ostati pri vojakih? Odgovor: 
Žal vas z odgovorom ne moremo 
razveseliti. Ker ste pričeli služiti 
vojaški rok pred sprejemom nove
ga zakona o vojaški obveznosti 
(Ur. 1. SFRJ 64/85), boste morali 
služiti vojaški rok 15 mesecev, ne 
glede na to, da zaradi začasne ne
sposobnosti niste opravili vojaške
ga urjenja. Tako lahko računate le 
s 30-dnevnim krajšim služenjem 
ter z dodatnimi 15 dnevi. V pristoj
nosti zveznega sekretarja za ljud
sko obrambo pa je, ali bo odobre

nih še dodatnih 30 dni krajšanja 
roka. 
PLAČILO SODNIH TAKS 
I. B. z Bohinjske Bele 

Pred letom dni ste kupili zemlji
šče. Prodajno pogodbo ste podpisa
li, prodajalec je podpis overovil, da
vek na promet je bil plačan. Niste 
pa uredili zemljiškega stanja. Ker 
imate nizke prejemke, vas zanima, 
kakšni so stroški za vknjižbo last
nine na vas? Odgovor: Za zemlji
škoknjižni predlog boste plačali 
takso v znesku 100 din. Za vknjižbo 
lastninske pravice pa boste plačali 
od vrednosti 1.000.000 din 0,5 od
stotka, vendar najmanj 100 din od 
presežka, nad 1.000.000 din pa 
0,25 odstotka. V tem odstotku boste 
plačali sodno takso, ker je bila pro
dajna pogodba zavezana davku od 
prometa z nepremičninami, sicer 
znaša taksa od enake vrednosti 
1 odstotek, od presežka te vredno
sti pa 0,5 odstotka. 

stanovanje v Seničnem. Malo sem 
zaslužila in težko je bilo. Ata je bil 
godec in rada sem plesala. To je bilo 
fletno, ko sem bila mlada ...« 

Poročila se je žev zrelih letih s če
vljarjem Jožetom Škrjancem iz Se^ 
ničnega, ki je doma delal čevlje. 
1934. leta je po skrivni poti popeljal 
tovariša Tita čez Karavanke. Tudi 
med vojno je delal čevlje za partiza
ne, Marija pa mu je pomagala. Dva 
meseca je bila zaprta v Begunjah. 
Moža so leta 1945 na Vetrnem poko
sile sovražnikove krogle, Marija pa 
se je po vojni upokojila. 

»Zadnje čase mi je precej opešal 
vid. Vendar še vedno kvačkam, da 
mi ni preveč dolgčas. Komaj čakam, 
da bo zima minila. Tudi zaplesala bi 
še. Me včasih zamika. A me noga 
preveč boli, ker sem si jo pred leti 
zlomila v kolku. Zdaj pa pravijo, da 
bom morala še na operacijo.« 

Vaščani jo večkrat obiščejo in ma
lo poklepetajo. Tako je bilo tudi 
prejšnji ponedeljek, ko je praznova
la 97. rojstni dan. Obiskali so jo tudi 
učenci — harmonikarji iz Senične
ga. Pod vodstvom učiteljice Milice 
Debeljak so ji pripravili glasbeni na
stop, peli in deklamirali. Precej veli
ka in vesela druščina je bila to in Mi
cka je bila zares vesela. Tudi pred
stavniki socialistične zveze, krajev
ne skupnosti, zveze borcev in Rdeče
ga križa so ji čestitali in zaželeli 
zdravja. Čestitkam in željam za 
zdravje pa se pridružujemo tudi v 
uredništvu Gorenjskega glasa. 

D. Papler 

Janez Starman, »medeni Janez« s 
Hotavelj 

»Potlej sem imel tudi sam nekaj 
panjev. Ko sem se vrnil v rodne Ho
tavlje, je število panjev kmalu nara
slo na 150. Takrat so bili za čebelar
jenje drugačni časi. Ni bilo umetnih 
gnojil, različnih strupenih škropiv 
in bolezni ni bilo toliko. Tudi letine 
so bile boljše. Zdaj imam še kakšnih 
60 do 70 panjev. Na srečo tu čebeljih 
družin še ni načela bolezen varooza. 
Ker pa čebele precej vozimo v pašo, 
se bojim, da se ji tudi tukaj ne bomo 
mogli ogniti.« 

Iz medu zna Janez pripraviti razli
čne dobrote; daleč naokrog je znana 
njegova medica. Recept za njeno pri
pravo pa je še vedno Janezova skriv
nost. Sicer pa je Janez delaven tudi 
v domačem turističnem društvu 
Slajka. Tudi on je sodeloval pri grad
nji brunarice na hribu riad Hotavlja-
mi, kar precej prostovoljnih delov
nih ur je njegovih. Dela pa tudi v 
društvu upokojencev in pomaga, 
kjer je treba. To kažejo tudi prizna
nja: za 15 let dela v delovni organiza
ciji Marmor, Janševo odlikovanje 
II. stopnje in srebrni znak Turisti
čne zveze Slovenije. Steno v dnevni 
sobi pa krasijo tudi panjske končni
ce. Najstarejša ima letnico 1540. 

J. Govekar 

Že pet let merijo krajanom krvni pritisk — V Gorenjskem glasu smo 
že hvalili Kranjčane, ki so se lotili merjenja krvnega pritiska, potem 
smo pa v prostorih krajevne skupnosti v Lescah po naključju odkrili, 
da delavci krajevne organizacije Rdečega križa v Lescah merijo krvni 
pritisk že pet let: poleti enkrat na teden, pozimi pa enkrat na štirinajst 
dni, vselej ob torkih. Pozimi od 16. do 17., poleti pa od 17. do 18. ure. 
Pritisk prihajajo merit vsi krajani, ki se morda tedaj malo slabše po
čutijo, predvsem pa redno prihajajo vsi z visokim pritiskom. Vsakič se 
oglasi vsaj 20 krajanov. — D. Dolenc 

Odprta scena 
Kranj — Informacija o akciji 

uredništva glasdila Naprej, ki ga iz
daja občinska konferenca ZSMS 
Kranj, je morda malo zastarela. 
Odprta scena Naprej a je bila na
mreč v noči s 30. na 31. december la
ni. Začela se je ob 18. in končala zju
traj ob 6. uri. Velja pa se spomniti 
prireditve, ki je prav gotovo dosegla 
namen, tako glede obiska kot vse
binsko. Udeležilo se je je prek 1000 
obiskovalcev. 

Na prireditvi se je predstavilo več 

glasbenih skupin in posameznikov 
Predvajali so filme Skupine kranj 
skih kinoamaterjev in ljubljanskeg' 
Škuca. Precej obiska je bilo v dvora 
ni, kjer so v video tehniki predvajal 
klipe. Celotno prireditev pa so pop* 
strili še kranjska ekološka in rfli 
rovna skupina, najnovejša številk* 
glasila Naprej in informacije o prire 
ditvah med zimskimi počitnicami 
Tisti, ki jim je bila prireditev nam« 
njena, so bili zadovoljni. 

V. Bešter 

. . . KRATKE PO GORENJSKI 
Brucovanje kranjskih š t u d e n t o v * 

• Kranj — Klub študentov Kranj bo v četrtek, 30. januarja, pripra^ 
tradicionalno brucovanje kranjskih študentov. Prireditev se bo začela 
20. uri v Delavskem domu v Kranju. Pripravili bodo krst brucov, srečelov i'L* 
ples z Obvezno smerjo. Pokrovitelja brucovanja bosta Iskra Telematika if 

Iskra Kibernetika. p 

Š e eno gasilsko druš tvo 
• Čirče — V krajevni skupnosti Čirče v kranjski občini bodo v začetkj 

februarja sklicali ustanovni občni zbor gasilcev. Zdaj, ko imajo v krajevffl 
skupnosti svoj dom ob Smledniški cesti, so dani pogoji tudi za delo gasilsk* 
ga društva. Najprej bodo skušali nabaviti hidrantne nastavke, cevi in ročnjp 
ke. Vsem lastnikom hiš v krajevni skupnosti pa bodo priporočili, naj se osk^ 
bijo z ročnimi gasilnimi aparati. Ustanovitev gasilskega društva podpira tu^ 
krajevna skupnost Čirče. P| 

k 

Naši kraji (6) Piše Dani Dolenc 
Krvavec 

Osrednji del Krvavške skupine 
doseže svo} najvišji vrh na severu 
z Velikim Zvohom (1973 m), na 
jugu pa s Krvavcem (1853 m). Vrh 
Krvavca geografsko leži na 
46° 17' 00" severne širine in 
14" 32' 30" vzhodne dolžine. 

Ti avgustovski dnevi leta 1942 so 
bili najbolj tragični dogodki pod Kr
vavcem. Od 13. do 20. avgusta je tu 
padlo 24 borcev, 16 iz 2. grupe odre
dov in 9 iz Krvavške čete oziroma 
Kokrškega odreda, in 1 civilist, Peter 
Martinjak, kmet z Ambroža. Ujetih 
je bilo 14 borcev, 12 iz Krvavške čete 
in 2 iz 2. grupe odredov. 

O teh hudih dneh pričajo spomin
ska obeležja v Brezovci nad Davov-
cem in Na pečeh pod Davovcem, na 
Kriški planini in na Jezercih ter spo
minski plošči na Domu na Krvavcu 
in na Vompergarjevi hiši pri Ambro
žu. * 

Zapisali smo že, da so bili ljubljan
ski študentje prvi, ki so začeli s tur
nim smučanjem na Krvavcu že leta 
1911. Tu so smučali tudi vsa leta 
pred vojno, vendar pa je bil tisti čas 
Krvavec najbolj obiskan poleti, ko je 
bila tam živa planšarija. Krvavec je 
pravi razvoj doživel šele s prvo do
stopno žičnico, ki so jo odprli za 
kranjski občinski praznik, 2. avgu
sta leta 1958. To je bilo v krvavškem 
pogorju prelomno leto. Vendar raz
mah prva leta ni bil hiter. Šele leta 
1966 je bila speljana prva vlečnica iz 
Tihe doline na Njivice, leta 1970 prva 
dvosedežnica Tiha dolina. Leta 1973 
je Krvavec dobil krožno kabinsko ži
čnico. Vse dotlej smo se na Krvavec 
vozili na odprtih sedežih in se zavija
li v debele pelerine. Leta 1974 so 
zgradili dvosedežnico, ki vozi na vrh 
Krvavca. To leto je bila zgrajena tu
di vlečnica Njivice 2 ter dve vlečnici 
za otroke, Luža in Podgradišče. Leta 
1976 je bila zgrajena enosedežnica z 
Gospinca do doma na Krvavcu, 1978 
dvosedežnica Kriška planina in vle-

^mm^^^mmrmmmm^ y> 
Nov televizijski stolp tik pod vrhom j* 
Krvavca je visok 107,5 metra. — Fo- " n 

to: D. D. >fe 
h 

čnici Kržiše A in B. Leta 1982 pa s^j 
zgradili dvosedežnico na Zvon, nfišč 
najvišjo točko Krvavca. Zdaj se z Ž%e 

čnicami prepeljemo od spodnje p°M.i 
staje kabinske žičnice, ki je na višii%k 
604 metre, do Zvoha na višino 19Vh 
metrov (vrh je 1973 m), kar 1367 m^u 
trov visoko, v osrčje gorskega svetna 
Prav to daje Krvavcu poseben čar. in 

Danes ima torej Krvavec razine 
kabinske enajst žičnic pa tudi velik">lc 
urejenih zemljišč za smučarje. Letove] 
obsega že 110 hektarov krvavškeg%ti 
pogorja in 33.330 m urejenih sm^Oa 
carskih prog. Za smučarje na smu^rt 
ščih skrbi vsak dan okrog 30 dela^pc 
cev Alpetourovega tozda Rekreacij'al 
sko turistični center Krvavec. or 

Največji razcvet je doživel Krv^kj 
vec potem, ko so se večje slovensk^is 
delovne organizacije sredi sedemd^ev 
setih let združile v konzorcij za TB& 
voj smučarskega centra Krvavec ^ / 
združevale sredstva v ta namen, š îij« 
le odtlej lahko govorimo o Krvavi ire 
kot o gorenjskem smučarskem sf^rs 
dišču. ^šč 
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Ljudje hočejo peti in 
igrati 
Ljubiteljska kulturna dejavnost se je v Kranju v zadnjih letih 
široko razmahnila: 70 glasbenih skupin in 35 gledaliških je 
jnielo veliko nastopov in predstav. Letos novih dejavnosti ne 
"O, poskrbeli pa bodo za kvalitetnejše delo. S poletjem pa se 
obetajo kulturi novi prostori v obnovljenem gradu Kiesel-
stein. 

Kranj — Zdaj so takšni časi, da 
ljudje hočejo kulturo kot gledalci 
oziroma opazovalci, želijo pa tudi 
vse bolj sodelovati. Zato ni čudno, 
d a je v zadnjih nekaj letih pod 
okriljem kranjske zveze kulturnih 
organizacij zraslo kar 70 glasbenih 
skupin, 35 je gledaliških, s folkloro 
se ukvarjajo v 12 društvih in po
dobno. 

»Res jih vse več želi peti in igra
ti. Ti dve dejavnosti postajata — 
ysaj v Kranju je tako — med ljubi-
t eljsko kulturo najbolj množični,« 
pravi Matko Oman, predsednik 
£veze kulturnih organizacij občine 
Kranj. »zato n a m t u ( j i n i žal denar
ja, ki smo ga z leti vlagali za izo
braževanje mentorjev za najrazli
čnejše dejavnosti. Seveda spet ni 
toliko kadra, pa tudi ne denarja, da 
M za določeno predstavo razen re
žiserja lahko imeli še vrsto drugih 
strokovnih sodelavcev. Toda tudi s 
tem, kar je, se kar znajdemo.« 

J e med ljubiteljsko kulturo več 
mladih ali prevladujejo starejši? 

Katere dejavnosti pa izstopajo? 

»Posebej je treba pokazati na 
skokovit napredek lutkovnih sku
pin, širijo se plesne skupine, nasta
jajo zabavni ansambli, močneje na
stopajo likovni ustvarjalci. Lani je 
nastala nova literarna skupina. Ne 
zaostajamo tudi glede nove video-
tehnike — še več — ne le ljubitelj
sko, celo praktično jo bomo začeli 
uporabljati kot dokumentacijske 
posnetke različnih dejavnosti.« 

»Večinoma so res mladi, kar ve
lja še posebej za plesno dejavnost, 
filmsko, pa likovno in folklorno. 
Manj pa se vključujejo v pevske 
zbore. Zato si že zamišljamo nači-
ne, kako bi mlade pritegnili k petju 
n a manj tradicionalen način kot so 
sedanji pevski zbori.« 

Kaj pa načrti za letos? 

»Dejavnosti najbrž ne bomo mo
gli dosti razširiti, pač pa bo poudar
jena kvaliteta. Prav to naj bi bilo 
letos, ko kranjska zveza kulturnih 
organizacij praznuje 30-letnico, os
novno vodilo. Kaj bo povsem novo 
— morda to, da se bo Klub ljubite
ljev glasbe spoprijel tudi s kasetno 
produkcijo za domače glasbene 
skupine, začeli bodo izdajati svoje 
glasilo, posneli bodo kratkometra
žni film o rocku. 

Likovna dejavnost od lani dela v 
boljših razmerah, zato bodo razen 
že ustaljenega dela organizirali, po 
nekajletnem premoru, tečaj grafi
ke in keramike. Ex tempore na Jo-
štu pa bo prerasel v šolo na pro
stem za amaterje in srednješolce.« 

Včasih so bili slabi prostori veli
ka ovira za ljubiteljsko dejavnost, 
ali je danes kaj drugače? 

»Res je predvsem v mestu Kra
nju še vedno stiska s prostorom, 
posebno v Delavskem domu. Ven
dar pa kljub temu da, na primer 
eksperimentalna skupina Gledališ
če čez cesto, ki ji glede denarja in 
prostora sploh ni z rožicami postla
no, dosega lepe uspehe, če omenim 
le lansko gostovanjem na Borštni
kovem srečanju v Mariboru. Glede 
denarja, ki ga pač nikoli ni dovolj, 
se poskušamo tudi znajti. Prav 
zdaj smo poskrbeli, da bodo iz ne
katerih kranjskih amaterskih sku
pin člani kot statisti sodelovali pri 
snemanju televizijske nadaljevan
ke Triptih o Primožu Trubarju, ki 
jo bodo snemali tudi v Kranju. Več
ji del honorarja se bo tako stekel 
za dejavnost skupin, katerih člani 
bodo statirali.« 

Delavski dom od kulturne dejav
nosti kar poka po šivih, na kakšno 
novo dejavnost sploh ni misliti. Bo 
kdaj drugače? 

»Bo. Na poletje bo verjetno po
vsem obnovljen Kieselstein, tako 
da se bo vanj lahko razen organiza
cij preselilo tudi nekaj kulturne de
javnosti. Še naprej pa bo verjetno 
ostalo pri uporabi šolskih prosto
rov, posebno za plesno in folklorno 
dejavnost.« 

L. Mencinger 

Radovljica — Te dni so v skupščinskih prostorih že zamenjali razsta
vo: namesto slik obeh Faganelov in Kovačiča bodo kmalu obesili sli
ke, ki so jih ustvarili likovniki amaterji iz leske Verige. — Foto: F. Per
dan 

Skupščinski prostori — razstavni prostori 

R a z s t a v e s k o z i v s e l e t o 
Radovljica — Že vrsto let se tako v avli kot na stopnišču in na ne

katerih ozkih hodnikih stavbe radovljiške skupščine občine izmenju
jejo slikarske razstave. Da bi izboljšali razstavne razmere in skupščin
ske hodnike, po katerih gre vsak dan toliko občanov, kot jih navadno 
skbzi druge razstavne prostore ne gre nikoli, bodo po vsej verjetnosti 
že kmalu uredili boljšo razsvetljavo. To kaže, da je tudi sedanja občin
ska uprava odločena nadaljevati tradicijo razstav v skupščinskih pro
storih, kar pravzaprav pomeni v Radovljici eno razstavišče več. 

Prav te dni se je iztekla slikarska razstava treh umetnikov: Rober
ta in Davida Faganela iz Gorice in Janeza Kovačiča z Brezovice pri 
Ljubljani. Kmalu pa bodo v teh prostorih odprli razstavo skupine Li-
kor, katere večina članov je zaposlena v Verigi Lesce. Razstavni pro
stori skupščine občine Radovljica pa so oddani že za vse mesece tega 
leta. Razstavljal bo slikar Polajnar, fotograf Kolman, ob občinskem 
prazniku bo razstavljala skupina Dolik, oktobra bo že tradicionalna 
razstava Inovatorji, novembra pa se bo ob svoji 80-letnici predstavil ki
par Stane Dremelj. 

L. M. 

J 

\TA 
Ugd Tednom slovenske drame 

jEnajst 
gledaliških predstav 
Predstave za Teden slovenske drame v februarju so že izbrane. 

V?? . e najstimi predstavami je tudi Jančarjev Veliki briljantni 
malček — Večina predstav bo v Prešernovem gledališču, pokrovi-
f 1 gledališke prireditve pa je Merkur Kranj 

i K r a n j - Tako kot vsako leto od le-
£ 1971 dalje bo tudi letos kranjsko 
Prešernovo gledališče organiziralo 
tradicionalni Teden slovenske dra-
pe. Sredi sedemdesetih let so slovenska gledališča začela bolj upri
zarjati domačo dramsko literaturo 
"J c . e Je organizator želel med vsemi 
poznimi predstavami dobiti najbolj-
J® l n Predvserh najznačilnejše, se je 
moral odločiti za selekcijo. Prešerno
vo gledališče je letos povabilo An-
jrej a Inkreta, naj predlaga reper
toar. V nif»Or>.. - 1 1 — . . b-i rta io 

7-"«« omočiti 
J° gledališče 
» e i a Inkreta 
Dotrriii t

n 3 ^ ° v e m predlogu, ki ga je 
?otrdil tud! Umetniški svet gledališ-
I r i i - S ° n a s l edn je predstave: Veliki 
i r o H ? - , v a , č e k Draga Jančarja bo 

l a i V l l ° S N G Drama Ljubljana, 
7vSu o s v e t i Neži Ervina Fritza v 
zvedbi SNG Drame Maribor, Slo-
ir>H , j U d s k o gledališče iz Celja bo 
K. Z O r i l ° komedijo Ivana Cankarja 
l i * 1 ? o v b l a gor, Slovensko mla-
•»isko gledali 

Drame Maribor, Slo-
idalii 
jo Iv 

.Oor, S 
--„.u gledališče iz Ljubljane se bo 

Predstavilo s predstavama Lepotica 
J» zver Iva Svetine in Resničnost 
-ojzeta Kovačiča. Lutkovno gleda

o č e iz Ljubljane bo uprizorilo zna
menito Zvi>7rtw.» »— ^-~~- + Q % e -. ^juuijciii« oo uprizorilo zna-
°fcil? , Z v e z d i c o Zaspanko Franeta 
iftcai e g a « študentje ljubljanske 
? C t S e m - l i e z a gledališče, radio, film 
<Wo eY 1 Z lJo pa bodo uprizorili Po-
*ta r n , f V d o I i n l ŠentP.orjanski Iva-
Vndr U r r j a - 0 b t e h predstavah je 

slljno k

e ] I nkret predlagal še Pravopi
sov* i s i i ° M i l ana Jesiha v izvedbi 
jCeu n s k e g a ljudskega gledališča iz 
deta T Predstavo Dominika Smo-
U'na i • r f Z a i g r o v Uvedbi SNG Dra-
SVed«?t a - N a žalost zadnjih dveh 
vtorprf g l e d al išči nimata več na 

z a m a ^ 1a J* j e I n k r e t pred la" 
orom 4 i i ° p a j e S s v ° J i m iz-

0'ki n • opozoriti na dve sloven
je i s t i * 1 1 ' ki pa pred občinstvom 

vzdržali več kot nekaj mese 

£veza kulturnih organizacij Slove-
šernovemu gledališču 

« W g a l a - n a J povabi iz amaterskih 
^ a T n o d I a m s k o predstavo Gleda-

a i o n e Cufar z Jesenic, ki je lani 

krstno uprizorilo delo Branka Hof-
mana Mož brez obraza, in predsta
vo Palček in sedem Sneguljčic Pio
nirskega doma iz Ljubljane. 

Prešernovo gledališče je v okviru 
gostovanj in skupaj s Cankarjevim 
domom povabilo gledališčnike Na
rodnega kazališta August Cesarec iz 
Varaždina s predstavo Petra Božiča 
Kako srečen dan. Povabilo pomeni 
priznanje ansamblu, ki posebej skr
bi za seznanjanje hrvaške publike s 
slovensko dramatiko. Prešernovo 
gledališče bo ob otvoritvi TSD 86 kr
stno uprizorilo delo Noč do jutra 
Branka Hofmana in Pavla Lužana. 

Večina napovedanih predstav bo v 
kranjskem gledališču. Med sprem
ljevalnimi manifestacijami naj ome
nimo razstavo Boruta Pečarja IZ 
OČI V OČI. Karikature slovenskih 
gledališčnikov bodo razstavljene v 
Mestni hiši. Razstavo bo avtor pri
pravil skupaj s Prešernovim gleda
liščem in Gorenjskim muzejem. Ob 
otvoritvi bo podeljena Nagrada Slav
ka Gruma za najboljše dramsko be
sedilo. V festivalskih dneh bo v Kra
nju tudi sestanek Skupnosti sloven
skih dramskih gledališč, katere član 
je že dobro desetletje tudi kranjsko 
gledališče. V času Tedna bo Prešer
novo gledališče za mlade uprizarjalo 
dve svoji deli, Dobra volja je najbo
lja Josipa Vandota in Toneta Partlji
ča ter Finte naprodaj Katjuše Vir-
nik. Z njima želi gledališče v dneh 
prazničnega gledališkega razpolože
nja posebej obiskati tista okolja, ka
mor gledališki utrip le redko zaide. 

Prešernovo gledališče bo februar
ja že drugič organiziralo pomembno 
republiško prireditev. Po Srečanju 
slovenskih pesnikov v začetku febru
arja bo kranjsko gledališče od 21. fe
bruarja do 1. marca gostilo vsa tista 
gledališča in skupine, ki so v letu 
1985 posebej skrbele za izvirno slo
vensko gledališko dogajanje. Pokro
vitelj letošnjega Tedna slovenske 
drame je delovni kolektiv Merkur 
Kranj. 

M. Logar 

G o r e n j s k i l i k o v n i k i r a z s t a v l j a j o v K r a n j u 

M e s t o i n č l o v e k 
Letošnja razstava v Gorenjskem muzeju se od prejšnjih nekoliko 
razlikuje: prikazuje namreč podobo mesta in človeka v njem, kot 
si ju zamišlja sodobni gorenjski umetnik. Pri tem ni pomembna 
samo zunanja podoba, temveč tudi odnosi do soljudi, kot jih ob
čuti slikar, ki ga s temi ljudmi veže isto urbano okolje 

najrazličnejših povezujočih silnic, ki 
mehčajo njihovo, nekdaj kar nasilno 
dominantnost. 

Strukturno mrežo arhitektur v ne
nehno spreminjajoči se mestni podo
bi je uspelo vtkati v urejen kompozi
cijski sestav slikarju Jožetu TSnigu. 

Mesto pojmuje kipar Jože Eržen 
kot seštevek plastično izraženih ar
hitekturnih gmot. Nejč Slapar pa kot 
sklenjen sestav kristalično oblikova
nih teles. 

Idilo nekdanjega mestnega obrob
ja obuja v svoji sliki Vinko Železni-
kar, današnji čas z njegovimi kata
strofalnimi posegi pa je prisoten v 
oljni kompoziciji Zmaga Puharja z 
naslovom Mesto žre zemljo. Kot 
srhljivavizijamožnih posledic groze
čega uničenja lahko pojmujemo mo
numentalno zasnovano sliko Franca 
Novinca Rastline žro hišo. Podobno 
opominjajoče delujejo risbe starih 
mrtvih mest Janeza Ravnika. 

Človek in naselje, zgnetena v str
njeno zmes neločljivosti, je vsebina 
slike Iveta Šubica. 

Francu Vozlu pomeni mesto po 
eni strani slikovito podobo arhitek
turnih gmot, ki v svojih pretehtanih 
grupacijah ustvarjajo monumental
no zasnovana prostorska telesa ali 
pa prostorski organizem, ki povezu
je skoraj nepreštevno vrsto člove
ških usod. Po prvi definiciji mu je 
soroden Mario Petrič, le da so oste-
nja njegovih urbanskih prostorov 
sestavljena iz skladov oblikovno ne-
opredeljivih arhitekturnih teles. 

Alenka Kham-Pičman deli urban 
ski organizem na posamične ele
mente, ki zbrani v pretehtani slikar 
ski kompoziciji, predstavljajo zani 
mivo podobo oblik in življenja me 
sta. 

Urbansko naselje kot si ga v svoji 
grafiki predstavlja Melita Vovk je 
telo, sestavljeno iz celic, čigar delo
vanje uravnavajo zakoni urbanisti
čnega in arhitekturnega snovanja 
ter način življenja prebivalcev. 

Mesto Kot organsko delujoč celični 
sestav se pojavlja tudi v delih Vinka 
Tuška ali Karla Kuharja. Toda med
tem ko je sklenjenost naselbinske 
forme pri Vinku Tušku izpeljana do
sledno, njeno kontinuiteto pri Karlu 
Kuharju prekinjajo megleni pasovi, 
ki še povečujejo domišljijski vtis me
stne podobe. 

Kot oblikovno neopredeljiva gmo
ta, obdana z različno toniranimi 
barvnimi pasovi, zaživi urbanistično . 
jedro mesta z njegovim obrobjem v 
slikarski predstavi Henrika Mar-
chla. Mesto kot svetlobno telo v tem
nem kontrastnem okolju krajinske
ga prizorišča se uveljavlja v risbi 
Pavleta Florjančiča. Na soroden na
čin pojmuje mesto kot vir svetlobe 
in oblikovne urejenosti v amorfnem 
okolju Dušan Lipovec. 

Mesto kot prometno vozlišče s 
strogo urejeno mrežo komunikacij, z 
njihovo nasilno in brezkompromisno 
naravnanostjo je predmet grafične
ga cikla Milana Batiste. 

Stereotipno, prav do kiča privede
no podobo Bleda rešuje z novimi sli
karskimi prijemi Črtomir Frelih. Če
prav ohranja glavne prvine blejske 
vedute, so vendarle ujete v mrežo 

V odbleskih svetlobe deformiran, 
na videz prozoren in dematerializi-
ran se pojavlja prebivalec mest v 
Berkovih upodobitvah steklenih ni
hajnih vrat veleblagovnic. Izgubljen 
v kaosu norega mestnega vrveža se 
človek v sliki Gorazda Sotlerja zapi
ra v celico lastnega bivanja. Unifor
miran, oštevilčen in katalogiziran 
doživlja človek še hujšo usodo v delu 
Miha Dalla Valle. Individuum, po
stavljen pred zid brezizhodnosti, se 
predstavlja v delu Izidorja Jalovca. 
Razkrojenost človekove zunanje for
me kot simbol njegove notranje 
razdvojenosti je značilna za razsta
vljeno slikarsko kompozicijo Bonija 
Čeha. 

Mestni interier z množico v svetlo
bi razkrojenih, razgibanih teles, ki 
se pojavljajo in spet izginjajo, nam 
posreduje fotografska kompozicija 
Cveta Zlate ta. Bolj otipljiv, vendar 
podobno razgiban je prikaz filmske 
realizacije nekega dogajanja v pro
storsko zaključenem ambientu, ki 
sta ga posnela Teos Perne in Darko 
Burja. 

Zamračena in na videz gola arhi
tektura v sliki Mirne Pavlovec se zdi 
nasičena z glasovi. Po poti, ki vodi k 
njej, kot da stopajo ljudje. Ta, samo 
slutena prisotnost človeka je značil
na tudi za arhitekturno podobno 
skope kompozicije Hermana Gvar-
djančiča, ki se nam prav iz tega 
vzroka zdijo vsebinsko polne in bo
gate. 

Cene Avguštin 

dan 



S t o t r i n a j s t s a n k a č e v n a g e n e r a l k i z a e v r o p s k o p r v e n s t v o v S a v s k i h 
j a m a h n a d J e s e n i c a m i 

Prenovljena proga 
dobro prestala preskušnjo 
Planina pod Golico, 26. januarja — Tekmovanje za 4. memori-
al Jožeta Jelovčana in za 30. Pokal mesta Jesenic na prenov
ljeni in podaljšani sankaški progi v Savskih jamah, na kateri 
bo prihodnje leto tudi 12. evropsko prvenstvo, je minilo brez 
poškodb tekmovalcev in z velikim uspehom avstrijskih in ita
lijanskih sankačev. Naši še ne bodo tako hitro ujeli stika z 
najboljšimi na svetu. 

»Le prizadevnosti članov sankaške-
ga kluba Jesenice, gasilcem prosto
voljnega društva Jesenice-mesto in 
vojakom vojne pošte Radovljica se 
moramo zahvaliti, da smo v soboto iz
vedli memorial Jožeta Jelovčana,« je 
v nedeljo, ko so bile vremenske raz
mere ugodnejše, pripovedoval vodja 
tekmovanja Ljubo Špendov. »V četr
tek ponoči in v petek je zapadlo četrt 
metra snega in ko je že kazalo, da bo
mo morali sobotno tekmovanje odpo
vedati, so sankaški delavci, vojaki in 
gasilci izbojevali boj z naravo in ugle
du sankaških tekem na Jesenicah 
primerno pripravili progo.« 

Med 113 moškimi in ženskimi eno-
sedi in 16 dvosedi iz Avstrije, Italije, 
s Poljske, iz Bolgarije, Kanade in Ju
goslavije so bili najuspešnejši av
strijski in italijanski sankači, ki so 
tudi sicer najboljši na svetu. Italijan
ka Paula Peintner, ki že ima v žepu 
»srebro« in »bron« z evropskih prven
stev, je bila oba dneva najboljša med 
članicami. Willi Danklmeier (Avstri
ja), lanski evropski prvak, nas je zla
sti z nedeljsko vožnjo prepričal, da 

rga bo tudi na 12. prvenstvu prihodnje 

leto v Savskih jamah zelo težko pre
magati. Avstrijski dvosed . Ribitsch-
Trattnig tokrat ni bil v ospredju, zato 
pa so toliko bolj blesteli njuni tekme
ci iz reprezentance. 

Na zeledeneli progi je bilo treba po
kazati obilo spretnosti in znanja. 

Tri sestre, tri odlične sankačice: Tinka in Veronika Tolar z Martinj vrha in 
Marija Šmid s Češnjice. 

Ljubo špendov — vodja tekmovanja 

Naši sankači so se borili športno, 
vadbenim možnostim in opremi pri-
"merno. Na sobotnem tekmovanju, na 
memorialu Jožeta Jelovčana, so bili 
najboljši: Tinka Tolar z Martinj vrha 
v Selški dolini (deveta med članica
mi), Mirko Klinar z Jesenic (17. med 
člani) in posadka Drago in Milan Če
sen iz Tržiča (osma med dvosedi), na 
tekmovanju za Pokal mesta Jesenic 
pa: Veronika Tolar z Martinj vrha 
(deveta med mladinkami), njena se
stra Tinka (peta med članicami), 
Marko Meglic iz Tržiča (tretji med 
mladinci, Mirko Klinar (12. med čla
ni), Milan Česen (prvi med starejšimi 
člani) in ponovno posadka Česen-Če-
sen (šesta med dvosedi). 

»Razlika med najboljšimi evropski
mi in jugoslovanskimi sankači se le 
počasi zmanjšuje,« je povedala Tinka 
Tolar, republiška in državna prvaki
nja, doma iz številčne družine na 
Martinj vrhu, kjer ima sankaški 
šport že dolgoletno tradicijo. »Na pro
gi v Dolenji vasi je premalo snega, da 
bi lahko trenirala. Pred nastopom na 
Jesenicah sem opravila vsega devet 
voženj, kar je v primerjavi s tekmo
valkami iz Avstrije in Italije malo — 
ali skoraj nič. Tudi na prihodnjem 
evropskem prvenstvu, četudi bo v 
Savskih jamah, Jugoslovani ne bomo 
igrali pomembnejše vloge, ker pre
malo vlagamo v razvoj te športne pa
noge.« 

C. Zaplotnik 
F. Perdan 

S t r e l s t v o v j e s e n i š k i o b č i n i 

S trdnejšo oporo več zadetkov v črno 
Kljub nekdaj zelo razviti dejavnosti imajo sedaj v občini le tri 
strelske družine — Najdejavnejša med njimi je SD Triglav z Ja-
vornika, v kateri je združenih približno 450 strelcev — Strelišče 
za bojno orožje glavni cilj občinske strelske zveze 

Funkcionarji Janko Lavtar, Stanko Krmelj, Jože Kralj in Ramadan Seničak (z 
leve proti desni) radi primejo tudi za orožje — Foto: S. Saje 

nom, med katerimi se je najbolje odre
zal Janez Otrin s 3. mestom na republi
škem prvenstvu z malokalibrsko pu
ško. 

»Razvoj strelstva,« naglasa Jože 
Kralj, dolgoletni tekmovalec in funk
cionar družine Triglav, »ovirajo tako 
omejena sredstva za tekmovalno de
javnost kot opremljenost z zastarelim 
orožjem in slabe razmere za vadbo. 
Veliko mladih odide, ker se naveličajo 
streljati le z zračnimi puškami, streli
šča za drugo orožje pa nimamo.« 

Prav strelišče za bojno orožje je 
eden glavnih ciljev občinske strelske 
zveze na Jesenicah za prihodnost. Se
veda se v njej zavedajo, da tako zahte
vne naloge ne bodo zmogli sami. Priča
kujejo pa, da bodo tudi izven športnih 
krogov spoznali pomen strelstva ter 
mu omogočili ponoven napredek. Le 
trdnejša povezava in opora vseh zain
teresiranih bo zagotovila jeseniškemu 
strelstvu, kot ocenjujejo aktivisti v' 
njem, tudi več zadetkov v črno. 

Glede na dosedanje dosežke in 
vztrajnost bi si strelci gotovo zaslužili 
večjo podporo. Najbrž jim je ne bi sme
li odreči že zaradi nekoliko krivičnega 
odnosa do te splošno koristne dejavno
sti v preteklosti. S. Saje 

Javornik — Strelstvo ima na Jeseni
cah bogato preteklost. Majda Kralj, 
Vera Otrin, Janez Otrin in nekateri 
drugi strelci so se z izvrstnimi dosežki 
zapisali v zgodovino jugoslovanskega 
strelskega športa. Žal ni sledil njiho
vim uspehom tudi razvoj te dejavnosti 
v občini. 

»Nekdaj smo imeli šest strelskih 
družin,« pripoveduje predsednik občin
ske strelske zveze Janko Lavtar z Jese
nic, »danes pa jih deluje pol manj. Naj
večja škoda je, da je približno pred de
setletjem zamrlo delo SD Matija Verd-
nik-Tomaž na Jesenicah, ker so njihov 
strelski dom predvideli za rušenje za
radi gradnje jeseniške obvoznice.« 

Sedaj je združenih v zvezi približno 
750 strelcev, ki so člani strelskih dru
žin Janez Mrak v Mojstrani, Franc 
Rozman-Stane v Gozdu Martuljku in 
Triglav na Javorniku. Slednja je z 
okrog 450 strelci največja in tudi naj
bolj dejavna. 

»Naše delo,« opisuje predsednik SD 
Triglav Stanko Krmelj, »je posebej za
živelo z izgradnjo doma družbenih or
ganizacij na Javorniku, kjer smo si 
1979. leta uredili svoje prostore in stre
lišča za zračno orožje. Tod vzgajamo 
mlade člane in se pripravljamo za tek
movanja.« 

»Vsak ponedeljek,« dodaja Ramadan 
Seničak, tehnični sekretar OSZ in 
mentor mladih strelcev, »zberemo pri
bližno 30 članov strelskega krožka iz 
šole na Koroški Beli. Spoznavamo jih 
z namenom strelstva, uporabo orožja 
in nevarnostmi pri tem. Ob četrtkih se 
sestajamo s 50 učenci jeseniške osno
vne šole Toneta Čufarja.« 

Z vztrajnim delom so usposobili več 
pionirskih ekip za strelska tekmova
nja. Lani, na primer, so na gorenjskem 
prvenstvu osvojili med ekipami prvi 
dve mesti, vendar zaradi pomanjkanja 
denarja niso prišli dalj od republiške
ga tekmovanja. Enako se je godilo čla-

Šah 
Č l a n s k o p r v e n s t v o 
G o r e n j s k e 

Radovljica — Šahovska zveza 
Gorenjske prireja gorenjsko član
sko šahovsko prvenstvo za leto 
1986, ki se bo začelo danes, 28. janu
arja, ob 17. uri v prostorih Šahov
skega društva Kranj, Prešernova 
11. Tekmovanje bo bo torkih in če
trtkih. Pravico nastopanja imajo 
igralci z najmanj prvo osvojeno ka
tegorijo, prvaki temeljnih šahov
skih organizacij, ne glede na kate
gorijo, in lanski mladinski gorenj
ski prvak. Glavni sodnik bo Ljubo 
Džordževič iz Kranja. Pristojbina 
za nastop bo 500 dinarjev in se pla
ča v gotovini ob prijavi. Prijave bo 
sprejemal glavni sodnik pol ure 
pred začetkom tekmovanja. 

Sedmi smučarski tek Treh dežel 

Skrbne priprave 
KRANJSKA GORA, 26. JANUARJA - Vsi trije organizatori 
sedmega tridesetkilometrskega smučarskega teka Treh dežel s» 
skrbno pripravljajo na letošnjo prireditev. Pričakujejo nad 2O0I 
tekačev iz Avstrije, Italije in Slovenije. Proga poteka ob meji Ju 
goslavije, Italije in Avstrije. 

da pridejo do cilja. Razdeljeni so v tel 
movalni razred (člani in članice) ter 
sprehajalce in rekreativce. Moški im1 

jo tri kategorije: rojeni leta 1942 d 
1968, rojeni leta 1926 do 1945, roje1 

1925 in starejši. Ženske pa dve kate 
riji. Prva je za rojene od 1946 do lt 
druga pa za rojene 1945 in starejše. 

Prijavnimi je 1500 dinarjev in jO j 
treba vplačati do 5. februarja na n* 
slov: Turistično društvo, 64280 Kratt' 
ska gora, s poštno nakaznico ali P 
blagajni društva vsak dan, razen ned< 
lje. Vsak udeleženec Teka treh dež« 
mora imeti s seboj veljaven potni N 
ali maloobmejno propustnico. Pot* 
list morajo imeti vsi obešen okrog vrf 
tu v etuiju, ki ga bo priskrbel organih 
tor. Organizator bo poskrbel tudi I 
vrečo za obleko in oskrbo v okrepčev* 
nicah na progi in na cilju. Krije 
stroške avtobusnega prevoza na relaf 
ji Podklošter, Trbiž in Kranjska gof 
in za prevoz vse obleke. Torej, nasvid* 
nje 16. februarja. D. Hume* 

Organizatorji smučarskega teka 
Treh delež se skrbno pripravljajo na 
letošnji smučarski tek Treh dežel, ki 
bo 16. februarja s startom ob 9. uri 
pred hotelom Kompas v Kranjski gori. 
Organizatorji te mednarodne tekaške 
prireditve so Turistično društvo Kranj
ska gora in Rateče, Turistično društvo 
Trbiž in organizacijski odbor Ski Tour 
3 Podklošter. Pokroviteljstvo za Slove
nijo je prevzela skupščina občine Jese
nice. 

Proga, ki je dolga trideset kilome
trov, se začne pred hotelom Kompas v 
Kranjski gori. Nato bodo tekači pri Ra
tečah prestopili mejo. Od Rateč gre 
proga mimo Bele peči, zavije pred Tr
bižem v dolino proti avstrijski meji, od
tod pa do vasi Selce nad Podkloštrom, 
kjer je cilj. Vsako leto se na tem teku 
zbere približno dva tisoč tekačev in le 
malo jih je, ki ne pridejo na cilj v 
Selce. 

Vsi udeleženci teka Treh dežel imajo 
na voljo pet ur in trideset minut časa, 

Spet uspešni 
Novi uspehi Mateje Svet, Roka 

Avstrijski St. Anton, francoski St. 
Gerveis in japonski Sapporo so bili pri
zorišča tekem za točke svetovnega po
kala, kjer so spet uspevali naši smu
čarji in smučarke. 

Najbolj je po svetu odmeval uspeh, 
ki ga je v nedeljo dosegla naša alpska 
tekmovalka Mateja Svet. Na slalomski 
tekmi v St. Gerveisu je dosegla izje
men uspeh, ko je v elitni ženski konku
renci zasedla izvrstno tretje mesto. To 
je hkrati tudi največji uspeh našega 
ženskega alpskega smučanja. Mateja 
Svet je kot prva Jugoslovanska stala 
na zmagovitem odru s prvo Rosvvitto 
Steiner in drugo Francozinjo Perin Pe-
len. Čeprav je Mateja Svet v supervele-
slalomu dan prej v Megevu dosegla le 
štirideseto mesto, si je z nedeljskim 
tretjim mestom prismučala tudi točke 
v kombinaciji. Superveleslalom in sla
lom sta štela za kombinacijske točke, 
Mateja Svet je bila deveta. 

Moški so imeli v St. Antonu v Avstri
ji že osmi slalomski nastop. Na težkem 

g 
Petroviča in Mirana Tepeša p 

slalomišču, ki je bilo kljub obilici novcr 
zapadlega snega dobro pripravljen^ 
smo izgubili slalomski dvoboj s švê b 
skimi smučarji, do tega obračuna je l̂ ti 
z zmagami v letošnjih slalomih neodjop 
čen 2:2. Tokrat je dvoboj spet dobil1 

Švedska, saj je njihov Stenmark usp* | 
le za malo premagati Roka Petrovimi 
ki je vodil po prvi vožnji. Smolo je irrrfl 
Bojan Križaj, saj ni dobro izpeljal drjj 
ge vožnje. Tudi ostali naši so bili jfl 
kvalificirani ali pa so odstopili v pn 
vožnji. Zmaga je pripadla Ingemarj 
Stenmarku, drugi je bil Rok Petrovi! 
tretje mesto pa je dosegel drugi Švef 
Jonas Nilsson. 

Na dveh olimpijskih skakalnicah^ 
Sapporu so smučarski skakalci konČ»J 
prvi del tekem za svetovni pokal. 1*1 
obeh je zmagal Finec Nvkanen. Od|| 
čno je skakal tudi Miran Tepeš, saj II 
bil na mali skakalnici peti, na veliki M 
osmi. Matjaž Debelak je na veliki sjfl 
kalnici dosegel devetnajsto mesto. 

D. HumeH 

Na sedmem zimskem turnirju v malem nogometu je moštvo Nakla v skufo 
mladih osvojilo drugo mesto. h 

S e d m i z i m s k i t u r n i r v m a l e m n o g o m e t u 

Savčani prvaki, Naklo drugo 
Dvorana na Planini je bila danes pri

zorišče sedmega zimskega 
turnirja v malem nogometu. Naj
boljša štiri moštva v skupinah mladih 
in starejših so se v finalu borila za uvr
stitev od prvega do četrtega mesta. 
Turnir, ki se je začel septembra, so 
končali v veliko zadovoljstvo vseh. V 
organizacij i ZTKO Kranj se je za prva
ka v obeh skupinah borilo stoštifinajst 
moštev iz skoraj vseh koncev Sloveni
je. To dokazuje, da je mali nogomet 
priljubljena rekreacija. 

V skupini mladi so se borila moštva 
Osvežilci zraka, Vukosavljevič, Zmije-

Nagrade za sedmi zimski turnir so 
prispevali: Mirko Peternel — mizar
stvo Duplje, Breda Zalokar — ple-
tiljstvo Kokrica, Tekstilindus in ČP 
Glas. 
Najboljši strelec v skupini starejših 
je bil Lalovič (7), pri mladih pa Ple
meniti (11), ki je dobil poletno brez
plačno naročnino našega časopisa. 
Najboljši vratar je bil pri starih Hva
la, pri mladih pa Ivane. Najmlajši 
udeleženec je bil Kranjčan Gorazd 
Maržič, najstarejši pa Brane Polak 
iz Nakla. 

lupci in kot edina gorenjska ekipa ft. 
klo. V borbi za tretje mesto so Osve*j 
ci zraka igro z Vukosavljeviči dot' 
brez borbe. Boj za prvaka je bil ost̂  
saj so Naklanci in Zmijelupci poka^» 
dobro igro. Zmijelupci so bili boljši \ 
Nakla in so zasluženo osvojili nas'1 
prvakov. " 

Izid srečanja — Naklo : ZmijeluP 
1:4, Naklo (Količ, Dare Jošt, Daift 
Jošt, J. Križaj, B. Križaj, Leskovĵ  
Žontar, Ažman, Jelovčan, Anko, ^ 
rinšek, Levstik, Maček). Vrstni red M 
1. Zmijelupci, 2. Naklo, 3. Osvežilci 
ka, 4. Vukosavljevič. 

Borbene so bile tudi igre v skup? 
starejših. Za najboljšega so se bof'S 
moštva Sava, Križanke, Fery Boysjt 
GZL-veterani. V boju za tretje me* 
Križanke niso imeli nasprotnikov, % 
moštva Fery Boysa ni bilo na srečali 
V tekmi za prvo mesto so več pok*^ 
igralci Save, ki so po boljši igri pr e ^ 
gali moštvo GZL-veterani. 5 

Izid srečanja — Sava : GZL 2:0, Sj| 
(Hvala, Arnež, J. Bregar, Kert, An^l 
ja.šič, Verdnik, Titan, T. BeldernA, 
Mulej, Florjančič, Trobec) : GZL - i 
terani 2:0. Vrstni red — 1. Nakloj 
GZL — veterani, 3. Križanke, 4. FeV 
Boys. i 

D. Huemer 



Urejenost gorenjskih smučišč in varnost na njih 

Vrhunec sezone še ni nastopil 
p Krvavec, 25. januarja — Krvavec ne nosi zaman dveh odličij, 
U u r i s t i č n e g a nageljna in zlate snežinke, ki si jo je prislužil lani 

zaradi odlično urejenih smučišč, dobre ponudbe in vse varnej-
gl ^ e s m u k e . Bistvenih novosti letos ni, morda le bolj urejena re-
f arska služba, in nov, sodobnejši teptalnik, ki docela zgladi 
oi Proge za prijetnejše in varnejše smučanje. 

»i Ko smo obiskali Krvavec, je v 
gi dolini lilo kot iz škafa, zgoraj pa je 
61 grozil pravcati metež. Kljub vsemu 

je nekaj sto (na žičnici so dejali, da 
j skoraj štiristo) najbolj zagretih 
»»smučarjev vijugalo po strminah in 
m se veselilo, da bo slednjič padlo več 
P snega na proge, ki so ponekod že 
<J'pokazale rebra. Letos sicer še ni bi-
Jlo množičnega obiska, kakršnega 
l

t f pomni Krvavec iz svojih najboljših 
časov, vendar pravijo, da pravi vr-

^hunec sezone še pride. Zimske po
čitnice (ljubljanske so se končale, 
^začele pa gorenjske) le malce zgo-
u i s t lJo smučarske vrste, prava sezo
ne n a Pa nastopi šele februarja, mar-
0 f c a -
d< Kaj je letos novega na tem, 
ei Kranjčanom in Ljubljančanom 

najbližjem in najljubšem smučiš
ču? Vodja kabinske žičnice RTC 
Krvavec Slavko Markič je povedal, 
aa novih žičnic in prog to leto niso 
gradili, pač p a so stare popravili, 
proge pred zimo zasejali s travo in r - ~ e , v , vicu zimo zasejan s travo u 

v« na kritičnih mestih »odrezali robo-
o ve«, da bo sneg obstojnejši in ga ne 
*JJo spihal že šibak veter. Kupili so 
"tudi nov teptalnik, ki dovolj zgladi 
^proge, da so prihodnji dan obstoj-

nejše in je smučanje na njih var
nejše. 

»Da je Krvavec varen, dokazuje
jo vse redkejše nesreče na smuči
ščih,« pravi Slavko Markič. »K var
nosti pa pripomorejo tudi redarji, 
ki nadzirajo obnašanje smučarjev 
na progah, tukaj so navzoči tudi 
dežurni miličnik z oddelka milice v 
Cerkljah, skupina gorskih reševal
cev in dežurni zdravnik iz Klini
čnega centra, ki nemudoma poma
gajo, če se smučarju pripeti nesre
ča. Redarji, ki so pravkar opravili 
ustrezne izpite, so tudi sicer dolžni 
skrbeti za varne proge. Vsak dan 
na njih pobirajo kamenje, zaradi 
katerega bi se ponesrečil marsika
teri smučar ali vsaj poškodovala 
oprema.« 

Slabost Krvavca so bila še neda
vno slabo označena smučišča, pa 
ne toliko po krivdi upravljalca, 
RTC Krvavec, kot vetra, ki je hitro 
izničil prizadevanja za učinkovito 
označevanje prog. Le-te so bile za
znamovane z nekakšnimi prome
tnimi znaki, ko pa je zapihal mo
čnejši veter, je odnesel table in 
ostali so le količki, pa še ti se v me
gli niso dobro videli. Zdaj bodo pro-

1Ć8 

II« 

-.avšAa smučišča lahko dnevno sprejmejo pet tisoč smučarjev, pa je 
smuka še vedno varna. Le vrste so nekoliko daljše. 

jlg^stavljamo vam poklic mil ičnika 

Najbolj zanimivo je delo v prometu 
r a nj - Za Brankom Habjanom je sedem let dela v milici: po-
m . k o se je najprej učil poklica na splošni postaji milice na Je
ricah in na meji, je pred šestimi leti prišel na postajo promet-

miHce v Kranj. Pravi, da je delo tu zanimivo in privlačno. 
»Ker 

ge ih važnejša križišča označili s 
fluorescentnimi drogovi, da jih bo 
vsak smučar videl v še tako gosti 
megli ali v metežu. 

Bojan Jereb, tisti dan dežurni 
miličnik na Krvavcu, se je strinjal, 
da je letos dobro poskrbljeno za 
varno smuko. Lani je smučišče obi
skalo 137 tisoč smučarjev, spričo 
draginje sicer kaka tretjina manj 
kot minulo leto, tako dr. je na dan 
vijugalo po sto hektarih krvavških 
prog tudi po tri tisoč smučarjev. 
Ker že nekaj let dosledno beležijo 
vse, kar se zgodi na smučišču, so 
lani ugotovili 145 poškodb, od tega 
deset hujših. Letos so nudili prvo 
pomoč že 31 smučarjem. Do po
škodb prihaja, ker smučarji (zlasti 
mladi) precenjujejo svoje sposob
nosti, ker nimajo zadostne kondici
je za smučanje, največ nesreč pa 
povzročijo objestneži, ki j ' .n ni 
mar varnost soljudi. Kadar ... iha-
jajo skupine na organizirano, do
bro pripravljeno smučanje, ni te
žav; najhuje pa je, kot pravi Jereb 
ob srednješolskih športnih dneh, 
ko so šolarji prepuščeni samim 
sebi. 

Znano je, da je smučarsko ne
znanje tudi eden od razlogov za ne
zgode na smučišču. Da bi se temu 
izognili, so na Krvavcu v sodelova
nju z ljubljanskim smučarskim 
klubom Snežinka vpeljali dežur
stvo smučarskih učiteljev. Eden od 
njih je Aleš Leskovšek, ki pravi, da 
imata s kolegom tudi po šest ur de
la na dan. Za zdaj ju najemajo pre
težno tujci, pa gostje iz Zagreba in 
z Reke, medtem ko z domačimi 
smučarji, pa čeprav začetniki, še 
nimata izkušenj. 

Manj kot užitki spuščanja po 
zasneženih strminah so na Krvav
cu varne smuči in oprema. Mili
čnik Bojan Jereb pravi, da tod še ni 
videl varnostne ključavnice, s kate
ro bi smučarji zaklepali smuči, tudi 
pomnilni lističi večinoma ne služi
jo temu, čemur so jih namenili. Nič 
čudnega torej, če zaradi nepazljivo
sti lastnika izginejo smuči. Zaradi 
odličnega sodelovanja milice, žični-
čarjev, reševalcev, redarjev in dru
gih (opremljeni so s sodobnimi 
UKV zvezami) so nekaj tatvin smu
či letos že raziskali, vendar ob ne
pazljivih lastnikih težko jamčijo za 
uspeh. * 

D. Z. Zlebir 

KOVOR, januarja — Četrtkov nočni požar v gospodarskem poslopju 
Alojza Grosa v Kovorju je uničil ostrešje, voz sena, traktor, zložen 
opaž in tono koruze. Prek 60 prostovoljnih in poklicnih gasilcev je 
preprečilo razširitev ognja na sosednje hiše. Pri gašenju požara je vo
da poplavila lokal Mokrov hram v pritličju. Vzrok požara, v katerem je 
bilo za najmanj 10 milijonov dinarjev škode, še ugotavljajo. (Mirko 
Kunšič) 

NESREČE 

OTROK PRITEKEL PRED KOMBI 
Bled — 39-letni voznik kombija 

Janez Pretnar iz Poljšice je v nede
ljo, 26. januarja, na Rečiški cesti na 
Bledu povozil otroka. Borut Kosar, 
star 8 let, z Bleda, je s skupino vrst
nikov hodil po pločniku, nenadoma 
pa skočil pred kombi. Voznik ni mo
gel pravi čas ustaviti, ker prej ni 
zmanjšal hitrosti. Otroka je zadel in 
zbil po cesti. Hudo ranjenega so od
peljali v jeseniško bolnišnico. D. Ž 

Elektrika pobila govedo 
Kranj — Na kmetiji Petra Gorjan

ca iz Stražišča je v nedeljo, 26. jahu-
.arja, izbruhnil požar. Kmet je prejš
nje popoldne molzel z molznim stro
jem in ko je končal, je zaprl hlev in 
prostor s kompresorjem. Ponoči je v 
elektromotorju prišlo do kratkega 
stika in žice električnih kablov so se 
začele pregrevati. Ker je lastnik sam 
vstavil močnejše varovalke, le-te ni
so pregorele, temveč je nastal požar. 
Ker je zgorela izolacija, so žice pod 
napetostjo prišle v stik z vodovodno 
napeljavo in elektrika je pri napajal
nikih ubila sedem govedi. 

Spet smrtna nes reča 
smučar ja 
Usodno 
neupoštevanje 
oznak 

Bohinjska Bistrica, 21. januarja — 
V petek se je malo pred poldrugo uro 
popoldan smrtno ponesrečil 17-letni 
Simon Marzidovšek iz Ljubljane 
med smučanjem po Žagarjevem 
grabnu. Kljub opozorilom žičničar-
jev in znakom, da je smučanje sko
zenj prepovedano zaradi poledenele 
proge, se je namreč Marzidovšek 
skupaj s prijateljem J. B. iz Ljublja
ne namenil vrniti po smučanju z Vo
gla skozi graben v dolino. Žal je pri-
smučal le do kraja »Pod skalo«, kjer 
se je doslej zgodilo že več nesreč. 
Mladi smučar je med vožnjo padel, 
zdrsnil v levo in trčil v več bukovih 
dreves. -~ 

Popoldan je pohitelo iz doline v re
ševanje 12 gorskih reševalcev, 2 mi
ličnika in zdravnik. Slednji je na 
kraju nesreče ugotovil, da je pone
srečenec umrl ob trčenju v drevesa. 

(S) 

... --' "ne je že od malih nog mikala 
»uorrna, sem se kot osmošolec 
i a s u na milici v Železnikih in po-

' d a D i s e rad izšolal za milični-
#nn? k l i c , < t ^ e u v o a o m a povedal mi

ran L a n j s k e prometne milice 
, t , e V^ian. »Vpisal sem se v ka-
: K 0 š°lo, jo po štirih letih končal 

W H * 1 ! 1 0 z aPoslil. Ni mi žal, kajti 
I je aeio je zanimivejše kot, deni-

, o-eio nekoga, ki ves delovnik pre-
J| letY P l sarni. Veliko sem na terenu, 

r i " 2 niotorjem, pozimi z avtomo-
v / . s k o r aj ves čas na cesti.« 
'anof e n J e b i l današnji delovnik 
Ž ? u t U H a b J a n a ? 

ijpr? a i ° b p o 1 š e s t i h 3 i h starešine 
emb̂  • s ^ z n a n i j 6 z novostmi, po-
•eovr?lmi za njihovo delo, nato se 
* o r iJo, kaj bodo delali, zatem 

pripravijo opremo, običajno gredo 
takoj na teren. To jutro so prometni 
miličniki nadzirali avtobuse, lahko 
postavijo radar za merjenje hitrosti, 
drugič gre na pot civilna patrulja, 
včasih opravljajo nadzor pešcev pa 
zimsko službo . . . Neredko jih pokli
čejo k prometni nesreči. 

»Ko nas pokličejo na kraj nesreče, 
ga najprej zavarujemo«, pripoveduje 
o svojih nalogah prometni miličnik. 
Če to ni bilo storjeno že prej, pokli
čemo reševalce. Zbrati moramo izja
ve, ki nam deloma razjasnijo okoli
ščine prometne nesreče, nato pa 
kraj nesreče skiciramo in fotografi
ramo. Obvestimo tudi javno tožil
stvo, kasneje pa v bolnišnici poizve
dujemo, kako je s ponesrečenimi. 
Najhuje je, kadar so žrtve promet

nih nesreč otroci. Pri našem delu vi
diš marsikatero hudo, tudi smrtno 
prometno nesrečo, vendar je najbolj 
pretresljivo, če so ponesrečeni otro
ci. 

Odkar skozi Gorenjsko vodi avto
cesta, je manj nesreč na nekdaj zlo
glasnih črnih točkah, na Jeprci in v 
Naklem. Na avtocesti je sicer bilo 
nekaj trkov, hujše prometne nesreče 
pa še ne.« 

V tem poklicu se marsičesa nava
diš, kot pravi Brane Habjan, tudi de-
lovnika. Ta je triizmenski, marsi
kdaj sta delovna tudi nedelja in 
praznik, ko so drugi ljudje prosti. Te 
ure so nekoliko bolje plačane, zato 
se Habjan ne pritožuje. Kdaj pa 
kdaj se delovnik raztegne tudi čez 
ves dan. Tako je bilo ob nedavnem 
svetovnem pokalu v smučarskih te
kih v Bohinju, tako je ob prireditvah 
v Kranjski gori in Planici. 

Brane Habjan je v poklicu zadovo
ljen, še posebno zato, ker ima dobre 
izkušnje z ljudmi. Večinoma so pri
pravljeni spoštovati odredbe milični
ka, vsaj v prometu, kjer se udeležen
ci začenjajo zavedati, da so zgolj v 
prid njihovi varnosti. d . Z. Zlebir 

K L I C A J Z A V A R N O S T 

L e z d o b r i m v o z i l o m n a c e s t o 
Na naših cestah je zaradi slabšanja možnosti za nakup novega av

tomobila vse več starejših vozil, ki bolj ali manj skrivajo svojo nepo
polnost. Nanjo ponavadi opozorijo lastnika na tehničnem pregledu, za
to mora pred registracijo vozilo odpeljati na popravilo. 

Ali je prav, da se napak na vozilu zave šele takrat? Gotovo ne, saj 
mu črka zakona nalaga obveznost, da morajo biti vsa vozila v javnem 
prometu brezhibna. Če mu tega ni mar zaradi verjetnosti, da ga kaz
nuje roka pravice, pa bi se koristnega pravila moral držati že zato, da 
ne bi ogrožal sebe in drugih udeležencev v prometu. 

Vozniki bi se morali zamisliti nad podatki o slabem stanju vozil s 
tehničnih pregledov! Zaradi okvare na krmilnem mehanizmu, na pri
mer, bi lahko končali tudi pot na tehnični pregled že v jarku ob cesti. 
Slabe zavore bi jih lahko kaj hitro pahnile v trčenje z drugim vozilom, 
ki bi se iznenada ustavilo na cesti. In tudi napake na signalnih napra
vah, nepopolna svetila, izrabljene gume pa še katera drobna pomanj
kljivost niti najmanj ne prispevajo k varnosti. 

Ker z obveznimi pregledi vozil enkrat letno ni moč dovolj natanč
no kontrolirati njihove brezhibnosti, bi morali vozniki tudi kdaj vmes 
zaviti k mehaniku. Ne bi se smeli izgovarjati, da so stalni pregledi pre
velik strošek, saj je prav redno vzdrževanje vozila najcenejše. Razen 
tega bi lahko bolj kot doslej izkoriščali možnost za brezplačno varno
stno testiranje vozil, ki jo daje Avto-moto zveza Slovenije v svojih teh
ničnih bazah in jo ponujajo tudi nekatera avto-moto društva. 

S. Saje 
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? z>-^ucni pregledi motornih vozil 

flalo skrbi 
drago pločevino 
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1 * jese J ? n u a r J a — Lani se je zvrstilo na tehničnih pregledih 
up>fvrniinis . J n t e g r alu blizu 12.500 vozil. Skoraj četrtino so jih 
3of'stniki . Z a r a < * * številnih napak. Ob večji skrbi za vozila bi imeli 
y S * e nič * K * * e * a v c i manj težav, ugotavlja vodja pregledov Branko 
nef » obenem pa bi izboljšali varnost v prometu. 
5 * s ^ r Č r e d i Januarja smo se ustavili v 

a Javnici lntegralovega mestnega 
^/niškega prometa na Jesenicah, 
r 6r opravljajo tehnične preglede 

»tornih vozil iz jeseniške in radov
at 1 6 O D c i n e - T a m s o n a s seznanili z 

^katerimi podatki o urejenosti pre-
r^^anih vozil, voznike pasmozapro-
"T. I za izjave o njihovih izkušnjah 

vzdrže ! O njihovih 
r V r i ^ Ž e v a n J u avtomobilov. 

tali i S 8 0 l a n i t e h n i č n o pre-a h 12 490 vozil, med katerimi je 

bilo največ, skoraj 11 tisoč, osebnih 
avtomobilov. Razen njih so našteli 
433 tovornjakov, 407 motornih koles, 
322 traktorjev, 124 avtobusov in po 
nekaj manj priklopnikov, vlačilcev 
in specialnih vozil. Zal so na pregle
du morali Eavrniti kar 4045 vozil, na 
katerih so odkrili celo 6965 raznih 
napak. Posebej zaskrbljuje, da so na 
2317 vozilih ugotovili slabo delova
nje zavor, napak na svetlobnih tele
sih je bilo 2233 in na krmilnem me

hanizmu 937. Prek 400 vozil so zavr
nili zaradi slabih gum in vec kot 150 
zaradi čezmernega hrupa in dima. 

»Podatki dokazujejo,« ugotavlja 
vodja tehničnih pregledov Branko 
Istenič z Jesenice, »da je na naših 

cestah vse preveč tehnično nepopol
nih vozil. Vzrokov za to je več; naj
osnovnejši je seveda čedalje daljša 
doba uporabe vozila, marsikatero 
okvaro zakrivijo slabe ceste, napak 
včasih ni mogoče takoj odstraniti 
zaradi pomanjkanja rezervnih de
lov, premalo pa je tudi skrbi lastni
kov za vzdrževanje vozila. Zal odkri
jemo veliko napak celo na novih, 
neregistriranih vozilih. 

Iz izkušenj ocenjujem, da bi bolj
ša skrb za vozila odpravila večino 
zapletov pri registraciji, če bi jih 
vozniki redneje odpeljali k mehani
ku, bi prihranili sebi in nam marsi
katero težavo. Tako bi obenem zago
tovili večjo varnost v prometu.« 

Dejstvo, da vozniki malo skrbijo 
za pločevinaste konjičke, ki postaja
jo vse dražji, najbrž preseneča. Pa 
vendarle so med njimi tudi drugačni, 
katerim ni žal denarja za vzdrževa
nje in brezhibnost vozila. O tem so 
nas prepričali naključni sogovorniki. 

Jože Pavlic z Bleda: »Šele tri leta 
sem voznik in imam le krajše vož

nje, zato je moja stoenka dobro 
ohranjena. Doslej še nisem imel te
žav na tehničnem pregledu. Voznik 
se mora zanesti na avto, zato ga pe
ljem tudi k mehaniku, včasih pa 
pred odhodom od doma sam pregle
dam, če vse deluje.« 

Angelca Jenko z Jesenic: »V trinaj
stih letih, kolikor vozim, sem se pre
pričala, da se izplača redno vzdrže
vati vozilo. Avto mi ni nikoli obstal 
ali odpovedal. Sedaj imam že tretje
ga, tokrat je jugo, za katerega pa 
sem le težko dobila nadomestne de
le, potrebne za poravilo po poškodbi. 
Žal tudi nimam dobrih izkušenj o de
lu pri obnovi avta.« 

Alajdin Imeri z Jesenic: »Avv> sem 
šele kupil. Ker nimam veliko denar
ja, sem se odločil za rabljenega fi-
čka. Malo ga bo treba še popraviti 
pred pregledom. Pustil ga bom kar v 
delavnici, da bodo zamenjali, kar ni 

Potlej se bom lahko učil vo-dobro. 

S Saje 
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Skupščina občine Trzic 
sklicuje 
38. sejo družbenopolitičnega 
zbora — v sredo, 29. januar
ja, ob 17. uri v mali sejni so
bi SO Tržič 
38. sejo zbora združenega 
dela — v četrtek, 30. januar
ja, ob 17. uri v veliki sejni 
sobi SO Tržič 
36. sejo zbora krajevnih 
skupnosti — v četrtek, 
30. januarja, ob 17. uri v ma
li sejni sobi SO Tržič. 

D n e v n i r e d 
1. Ugotovitev navzočnosti delega

tov 
2. Potrditev zapisnikov prejšnjih 

sej . 
3. Družbeni plan občine Tržič za 

obdobje 1986—1990, osnutek 
4. Uresničevanje resolucije o poli

tiki izvajanja družbenega plana 
občine Tržič za obdobje 
1981-1985-v letu 1985 

5. Resolucija o politiki uresničeva
nja usmeritev družbenega pla
na občine Tržič za obdobje 
1986—1990 v letu 1986, osnutek 

6. Predlog programa dela zborov 
občinske skupščine Tržič za le
to 1986 

7. Osnutek sprememb in dopolni
tev poslovnika občinske skup
ščine Tržič 

8. Analitični pregled stanja kadro
vanja poslovodnih organov v 
občini v letu 1985 in poročilo o 
delu razpisnih komisij za ime
novanje poslovodnih delavcev v 
letu 1985 

9. Poročilo in program varstva, 
urejanja in vzdrževanja grobišč 
in grobov borcev NOV z območ
ja občine Tržič 

10. Sprememba 13. člena družbene
ga dogovora o skupnih osnovah 
za zagotavljanje in usklajeva
nje samoupravnih in družbe
noekonomskih odnosov na po
dročju stanovanjskega gospo
darstva v Sloveniji 

11. Imenovanje volilne komisije za 
volitve delovnih ljudi, ki delajo 
v obrtni in drugi podobni dejav
nosti 

12. Odgovori na delegatska vpraša
nja ter predlogi in vprašanja 
delegatov 

Uresničevanje resolucije 1985 

Resen položaj gospodarstva 
Lanske resolucijske načrte je Tr-

žičanom večinoma uspelo uresničiti. 
Kljub vsemu je položaj gospodarstva 
v občini resen, predvsem zaradi iz-
trošenosti opreme, visokih obresti, 
rastočih stroškov, pomanjkanja traj
nih obratnih sredstev, omejenega in
vestiranja in večanja zalog. Iz teh 
razlogov v Tržiču tudi tehnološko 
nazadujejo in čeprav so lani ugotovi
li kar 9,8 odstotka višji obseg proiz
vodnje, ugotavljajo, da bi utegnili ob 
boljši opremi še več narediti. 

Kako so gospodarili lani? Skupni 
izvoz je v 9 mesecih v primerjavi z 
izvozom leto poprej večji za 63 odsto
tkov, konvertibilni za 13, porast uvo
za so načrtovali za 10 odstotkov, ven
dar so se delovne organizacije v tem 
pogledu obnašale zelo razumno, ta
ko da ga ni^o presegle. Dohodek naj 
bi narasel za 55 odstotkov, v resnici 
je za 78 odstotkov, vendar je njegovo 
vrednost močno okrnila inflacija, ki 
je že v devetmesečju dosegla 80 od
stotkov. Akumulacija naj bi bila več
ja za 53,5 odstotka, a jim je v tričetr-

letju uspelo doseči le 45-odstotno 
rast. Osebni dohodki v gospodarstvu 
so naraščali za 14 odstotkov hitreje 
od primerljivega dohodka. Naložbe
no dejavnost so uresničili le na pol. 
Predvidena vrednost naložb je bila 
izračunana na 1,819.5 milijonov, rea
lizirali pa so za 992,9 milijonov na
ložb. Izpad je bil zlasti pri Peku, Ti
ku, Tokosu, GKZ TZO Križe, v glav
nem zaradi pomanjkanja sredstev. 

V Tržiču so lani zaposlovali v skla
du z dogovorjenim, zaposlenost je 
rasla s stopnjo 0,5. Konec oktobra je 
bilo v občini 50 nezaposlenih. Gre 
pretežno za strukturno nezaposle
nost. Potrebe tržiškega gospodar
stva pa so sicer še vedno večje od 
razpoložljive delovne sile. 

Tudi v kmetijstvu je šlo v glavnem 
vse po načrtih, le pri ovčereji so re
zultati manj ugodni od pričakovanj. 
Gradnja hleva na Kofcah še ni kon
čana, zložba zemlje tudi še ne, Go
renjska kmetijska zadruga, enota v 
Križah, kasni z gradnjo skladišča. 

Delegatski vprašaj 
Zakaj gradnja 
šele na zimo 

Delegate na zadnjem zaseda
nju skupščine je zanimalo, zakaj 
so šele zdaj, na zimo, ko so stro
ški precej višji, začeli urejati kri
žišči na Loki in na Slapu. 

Gradnja obeh križišč je bila na
črtovana za leto 1985. Denar za 
križišče na Slapu je prispevala 
komunalno cestna skupnost, za 
ono pri Metalki pa podpisniki sa
moupravnega sporazuma o ko
munalni ureditvi industrijske co
ne Loka, deloma pa skupnost 
(90:10). Naložba je terjala veliko 
denarja, za prijavo investicije 
SDK pa je potrebna celotna vso
ta, da je moč dobiti vso dokumen
tacijo. Vsega denarja podpisniki 
še zdaj niso zbrali, pa tudi skup
nost ne razpolaga z vsemi sred
stvi, ki se natekajo, takoj na za
četku leta. Skupnost je morala 
najprej zagotoviti denar za kana
lizacijo na Loki, za vodovod v 

Gozdu in tekoča dela, denimo kri
žišče pri BPT. Tako se je gradnja 
obeh omenjenih križišč zavlekla 
v jesen. 

Garaža 
ali parkirišče 

V krajevni skupnosti Bistrica 
sprašujejo, kaj bo na parkirišču 
med trgovskim centrom Deteljica 
in avtocesto. Bodo gradili garaže 
ali bodo prostor asfaltirali? 

Že zazidalni načrt B-3 na tem 
mestu predvideva gradnjo gara
žne hiše. Ali se bo to zgodilo, je 
seveda odvisno od interesa upo
rabnikov, ki pa ga za zdaj ni. 

Ta prostor lahko ostane tudi 
parkirišče, vendar nadaljnja vla-. 
ganja vanj niso smotrna, dokler 
ne vedo, kaj bi radi uporabniki. 
Na komiteju za urejanje prostora 
in varstvo okolja sodijo, da bi bil 
parkirni prostor tu delno javna, 
delno posebna parkirna površina 
(za potrebe trgovine in stanoval
cev), ki bi ga tudi tako sofinanci
rali. Najprimernejši investitor bi 
bilo komunalno podjetje. 

Tržič v prihodnjih petih letih 

Kako bodo gospodarili letos 

Sodobnejša proizvodnja, 
novi programi, 
informacijska 
tehnologija 
Leta 1986 kanijo v Tržiču razumno gospodariti, saj se bodo 
oprli na sodobnejšo proizvodnjo, razvijali bodo nove pro
grame in pogumno uvajali nove tehnologije. Sicer pa jim 
možnosti razvoja za to leto kažejo naslednje: za povprečno 
štiri odstotke realno naraščajoči družbeni proizvod, za tri 
odstotke izvoz, prav tolikšna rast produktivnosti, do odstot
ka višja zaposlenost, višja akumulacija, naložbe vsaj na 
lanski ravni in postopno izboljšanje življenjske ravni delav
cev. 

Da bi utrdili samoupravne družbenoekonomske odnose in učinko
viteje obvladovali razvojna protislovja, so si v Tržiču zadali nekaj po
membnih nalog. Letošnja resolucija obeta sproščanje tržnih zakonito
sti in zaostritev odgovornosti za rezultate in izpolnjevanje postavlje
nih nalog. Sredstva akumulacije naj bi usmerili v tehnološke posodo
bitve in naložbe. Oblikovali bodo skupne razvojne programe na dohod
kovnem in poslovnem sodelovanju. Osebne dohodke bodo delili po de
lu in gospodarskih rezultatih, opiraje se zlasti na ustreznejše vredno
tenje proizvodnega dela, ustvarjalnosti in težjega dela. Zaposlovali bo
do produktivno delo in skušali izboljšati kvalifikacijsko strukturo. 
Proizbodnjo bodo tehnološko posodabljali, da bo proizvodne programe 
laže prilagoditi potrebam in zahtevam tujih trgov. Kakovostni konver
tibilni izvoz bodo večali, prav tako devizni priliv, ki bo spodbujal večjo 
proizvodnjo. Za vse to se bodo morali opreti na nove programe, razum-
neje zaposlovati, pospeševati izvoz, nadomeščati uvoz, spodbujati uve
ljavljanje domačega znanja, uporabljati domače surovine, ob vsem pa 
skrbeti tudi za čisto okolje. Več poudarka bo na sodobni informacijski 
tehnologiji, raziskovanju, znanstvenem delu in povezovanju industrije 
z drobnim gospodarstvom. 

Letos bodo gospodarske razmere še težje kot lani, zato so tudi raz
vojna izhodišča zahtevnejša. Obremenjuje jih inflacija, mehanizmi go
spodarskega sistema in razvojne politike niso dovolj spodbudni za 
prožnejše prilagajanje proizvodnih programov in tehnologije zaostre
nim razmeram. Akumulacijska sredstva v gospodarstvu ne omogočajo 
ob tehnološkem posodabljanju izrabljene opreme večjih programov 
rekonstruiranj a. 

Resolucija za leto 1986 nalaga velike obveznosti razvoju kmetij
stva, gozdarstva, lesarstva, drobnega gospodarstva, deloma turizma, 
največje pa kajpak industriji, na kateri sloni tržiški razvoj. V družbe
nih dejavnostih bodo letos posebno pozornost namenili odpravljanju 
razlik v osebnih dohodkih, ki se zadnjih sedem let kažejo v primerjavi 
z gospodarstvom. Stanovanjsko gospodarstvo predvideva dokončanje 
nekaterih projektov izgradnje sosesk, nadaljevanje obnove starega 
mestnega jedra, obnove lani odkupljenih stavb pa tekoče vzdrževanje 
obstoječega stanovanjskega sklada. Komunalno gospodarstvo bo letos 
veliko gradilo: vodovode, kanalizacije, pokopališča, in uredilo deponijo 
odpadkov. Tudi telefonsko omrežje bodo letos dopolnili, in sicer s tele
fonsko centralo v Križah in s povezavo Sebenj. Velike pozornosti bosta 
deležna tudi vodno gospodarstvo in energetika. 

Razvoj bo š e naprej slonel na industriji 
Razvoj terja spremembe v odnosu do dela, načina odločanja, 
upravljanja in organiziranja, slonijo pa na večji moralni in ma
terialni spodbudi delavcev za večjo produktivnost dela in učin
kovitost gospodarjenja, spodbujanju k inovativnosti in večji od
govornosti nosilcev najodgovornejših nalog. Srednjeročni raz
vojni načrt so v Tržiču oblikovali zavedajoč se zakonitosti. 

Poprečna realna stopnja rasti 
družbenega proizvoda bo v prihod
njih štirih letih v Tržiču štiriodsto-
tna, družbena produktivnost in izvoz 
po triodstotna, zaposlenost pa eno
odstotna. Za razvoj v prihodnjem 
srednjeročnem obdobju so v Tržiču 
izdelali posebno razvojno strategijo, 
s katero resno začenjajo že prvo le
to. Ob upoštevanju realnih gospo
darskih razmer, ki riiso najbolj na
klonjene, načrtujejo posodobitev go
spodarstva, večjo proizvodnjo, iz
boljšanje delovnih razmer in boljše 
nagrajevanje. 

I n d u s t r i j s k i r a z v o j 
t e m e l j i n a t r e h 
v e l i k i h 

Razvoj občine sloni na razvoju ko-
vinskopredelovalne industrije, to
varne Peko in BPT, ki imajo prevla
dujoč delež v družbenem proizvodu 
občine. Razvoj Peka je že do zdaj te
meljil na lastno ustvarjeni akumula
ciji, znanju in sposobnosti zaposle
nih, tako da ima tudi v prihodnjem 
srednjeročnem obdobju prednost. 
Sodobnejša tehnologija in uvedba 
informacijskega sistema sta zato pr
vi nalogi prihodnjih let. Modernizi
ral se bo tudi TRIO, ki v prihodnje 
načrtuje večji izvoz usnjene konfek
cije in intenzivnejšo proizvodnjo se
stavnih delov obutve. BPT planira 
svoj prihodnji razvoj na večji kvali
teti in izdelkih, ki terjajo večjo dode
lavo in več ustvarjalnega dela. ZLIT 
obeta večjo proizvodnjo, večjo pro
duktivnost dela, hkrati pa posodobi
tev tehnologije žaganja hlodovine, ki 
naj bi se prilagodila zahtevam pre
delave, pa tudi boljše delovne razme
re. Trije nosilci kovinske industrije, 
Tokos, Rogova Cevarna in Metalka 
Triglav, obljubljajo večji dohodek in 
več izvoza, Cevarna tudi uvajanje vi
šje stopnje predelave polproizvodov. 
Lepenka bo povečala proizvodnjo in 
izboljšala kvaliteto. To pomeni tudi 

večji izvoz, ki gre prek tozda Papir
ne konfekcije v Ljubljani. 

Napredek je pričakovati v gradbe
ništvu (predstavljata ga Splošno 
gradbeno podjetje Tržič in SGP 
Gradbinec) in v prometu, kjer Sapov 
tozd Gorenjska predvideva pogodbe
ne prevoze, s katerimi se bo prilago
dil potrebam združenega dela. V 
trgovini, Mercatorjevem tozdu Pre
skrba, obetajo kvalitetnejšo in sta
bilnejšo oskrbo ljudi, kar bo omogo
čila izgradnja nekaj novih in obnova 
nekaj starih prodajaln. Turizem in 
gostinstvo bosta še naprej slonela na 
izletniškem, kmečkem in lovskem, 
zgradili bodo prizidek k Petrolovi re
stavraciji na Deteljici in posodolfHi 
kamp v Podljubelju. V načrtu je tudi 
gradnja hotela Pošta. Obrt in komu
nala imata tudi v tem srednjero
čnem obdobju pomembne naloge. 
Komunalno podjetje se bo ukvarjalo 
zlasti z nadaljnjo izgradnjo vodovod
nega omrežja v občini in kanalizaci
je v mestu ter na levem in desnem 
bregu Bistrice. Drobno gospodarstvo 
bo dopolnjevalo ponudbo industrije 
in ostalih gospodarskih dejavnosti 
zlasti na področjih, ki so deficitarna. 
Tudi tovarni Tiko in Oblačila Novost 
načrtujeta večji izvoz. 

Kmetijstvo in gozdarstvo sicer ni
sta nosilni dejavnosti tržiškega go
spodarstva, vendar jima je v sred
njeročnih načrtih naklonjena velika 
pozornost. V kmetijstvu bodo v pri
hodnjih letih razvijali pretežno po
ljedelstvo in živinorejo. Prvo bodo 
intenzivirali. Pridelovali bodo pridel
ke, ki strukturno in po hektarskem 
donosu ustrezajo majhnemu deležu 
obdelovalnih površin, potrebam pre
bivalstva (krompir, žita, vrtnine) in 
za krmo. Gorenjska kmetijska za
druga, enota v Križah, bo naperila 
vse- sile, da bodo v Tržiču pridelali 
dovolj hrane. V prihodnjih letih bo 
tam zgradila tudi skladišče repro
dukcijskega materiala. V plan se bo 
vključila tudi kmetijsko zemljiška 
skupnost, ki ima za nalogo zložbo 80 

hektarov zemlje v Zvirčah in Kovor-
ju ter manjše melioracije in hidro
melioracije v Podljubelju. Načrtno 
gospodarjenje z gozdovi v prihodnji 
petletki predvideva zaustavitev šir
jenja gozdnih površin na račun 
opuščenih kmetijskih zemljišč. Skr
beti bo treba za ohranitev obstoječih 
gozdov, za trajno naraščanje gozd
nega prirasta in vrednostnih dono
sov. Bistvena naloga je biološka in 
vodnogospodarska sanacija gozdov, 
ki jih je leta 1984 prizadejal orkan
ski veter. 

O d l o č n e j š i n a p r e d e k 
v d r u ž b e n i h 
d e j a v n o s t i h 

Družbene dejavnosti, ki že nekaj 
let zaostajajo, bo treba v prihodnje 
manj mačehovsko obravnavati. V 
srednjeročnem obdobju se razmere, 
ki potiskajo družbene dejavnosti v 
ozadje, najbrž še ne bodo veliko iz
boljšale, zato je ob mejnih sredstvih 
treba uveljaviti drugačne prijeme. V 
Tržiču bodo prednostno obravnavali 
programe, ki najbolj omogočajo du
hovno in gospodarsko prihodnost 
ljudi. Vsebino teh dejavnosti bodo 
prilagajali novim potrebam. Z zdru
ževanjem denarja in s prostovoljnim 
delom obetajo razmah tam, kjer si
cer spričo gmotnega primanjkljaja 
ne bi bilo mogoče. Socialna varnost 
je med prvimi nalogami. Novogra
denj tudi v prihodnje ne bo več, ome
jili so se le na najnujnejše, tem te
meljiteje pa bodo obnavljali obstoje
če objekte. Sodobna oprema in višja 
strokovnost ljudi v institucijah sta 
nalogi tudi za družbene dejavnosti. 
Najkasneje do leta 1989 bo treba ize
načiti osebne dohodke zaposlenih v 
družbenih dejavnostih z zaposlenimi 
v gospodarstvu. Učinkovitejše delo
vanje delegatskega sistema bo po
trebno tudi v družbenih dejavnostih, 
kjer se mora povečati vpliv uporab
nikov. Natanko bodo pretehtali tudi 
sedanjo organiziranost strokovnih 
služb SIS. 

Neobhodni novogradnji v prihod
njih petih letih sta le vrtec Palček in 
prizidek h Grajzerjevi osnovni šoli, 
vse ostale potrebe bodo počakale še 
kako desetletje. Toliko večji pomen 
zato pripisujejo smotrnejši uporabi 
obstoječih prostorov, vzdrževanju, 
toplotni zaščiti in večji funkcional

nosti. Rešiti pa bo treba vprašanje 
boljše tehnične opremljenosti. 

Prednostne naloge v kulturi bodo 
v prihodnjih petih letih knjižničar
stvo, varstvo naravne in kulturne de
diščine lokalnega pomena ter ljubi
teljska dejavnost in gostovanja. V 
vzgoji in izobraževanju nameravajo 
kar najbolj izenačiti možnosti za vse 
otroke v osnovni šoli, in sicer bolj z 
izpopolnjevanjem programa življe
nja in dela. Gmotne razmere bodo iz
boljšali zlasti v Grajzerjevi šoli z do
zidavo tehnične delavnice in knjižni
ce, v podružnici v Lomu pa z usposo
bitvijo telovadnice. V Tržiču ni šol 
srednjega usmerjenega izobraževa
nja, zato pa prek Delavske univerze 
poteka izobraževanje odraslih. To 
bodo razvijali še naprej. Tudi glasbe
ni šoli je v srednjeročnem načrtu 
dan dokajšen poudarek. Raziskoval
na dejavnost mora postati sestavni 
del načrtovanja v združenem delu, 
sloneti pa mora na uvajanju doma
čega znanja, na prizadevanjih za 
preustroj tržiškega gospodarstva, 
zlasti v tem smislu, da se bodo 
zmanjšale surovinska, energetska in 
tehnološka odvisnost od zunanjega 
sveta. Pozornost je treba nameniti 
tudi inovacijski dejavnosti in vklju
čevanju mladih v znanstveno-razi-
skovalno delo. Zdravstvo predvideva 
krepitev osnovnega zdravstvenega 
varstva pred specialističnim, ohrani
tev standarda ob znižanih stroških, 
usposobitev kadrov, sodelovanje z 
drugimi skupnostmi za izvajanje 
skupnih nalog (denimo zdravstveno 
varstvo otrok v vrtcih, starejših ljudi 
v zavodih) in prilagoditev sistema 
regijske solidarnosti tveganjem in 
ciljem tega srednjeročnega obdobja. 
Vzgoja predšolskih otrok bo skušala 
v prihodnje zajeti več otrok v var
stvo, z raznimi vzgojnimi oblikami 
pa tudi tiste, ki sicer niso v vrtcih. 
To bo omogočil nadomestni vrtec 
Palček pa tudi večji obseg družin
skega varstva. Obljubljajo tudi raz
vojni oddelek za otroke z motnjami 
v duševnem in telesnem razvoju. Ob
seg problematike, s katero se ukvar
ja socialno skrbstvo, bo še več
ji. Temeljna naloga je skrb za social
no varnost najbolj ogroženih družin. 
Starejšim ljudem, ki niso v domu 
ostarelih, bodo nudili dnevno var
stvo in različne oblike pomoči na do
mu. Telesna kultura bo prednostno 
spodbujala množično telesno kultu

ro, deloma tudi tekmovalni in vrhu*1 

ski šport, vzgajali bodo strokovni8 

ke, skrbeli za športno rekreativfl' 
objekte in navezovali športne stike 

R a z u m n o r a v n a n j e 
s p r o s t o r o m 

Razvoj stanovanjskega gospoda' 
stva v Tržiču naj bi bil v prihodnji' 
letih enakomernejši. V prihodnje b" 
do pridobivali stavbna zemljišča Z1 

vse vrste stanovanjske gradnje. } 
mestu bo poudarek zlasti na gradoi 
družbenih stanovanj, skladno z n* 
črti oživitve starega mesta. Sicer p1 

bo treba zagotoviti prostorske I 
zemljiške pogoje za načrtovanih \$ 
družbenih in 220 individualnih sW 
no van j . Spodbujali bodo energetsk1 

razumno gradnjo. Pospeševali bod' 
tudi zadružno gradnjo zasebnih h$ 

V načrtih komunalnega gospodi 
stva je zajeto redno vzdrževanje 
stoječih komunalnih objektov in m 
prav, obeta pa se tudi nekaj naložb 
ureditev štirih regionalnih in 20 1? 
kalnih cest, gradnja centralne čisti* 
ne naprave, sedem naložb v kanal' 
zacijske krake, obnova desetih vod0 

vodnih objektov, gradnja desetih re 

zervoarjev v vodovodnem omrežj1 

in ojačitev zajetja Črni gozd, noV£ 

pokopališče med Bistrico in Kovof 
jem in širitev pokopališča v Križ^ 
in Lomu. Za prometno povezavo o\ 
čine z drugimi kraji bosta tudi v pf 
hodnje skrbela SAP Gorenjska 't 
Alpetour. V telefoniji je pričakova* 
boljšo kakovost ptt storitev, noV° 
centralo v Križah za 800 priključke) 
ter dograditev krajevnih telefonski*1 

omrežij (Križe, Sebenje, Pristav* 
Brezje). Osrednja naloga vodne^ 
gospodarstva bo regulacija Bistri^ 
nad Tržičem. Oskrba z energijo i* 
boljša, saj Elektro kani zgraditi no^ 
transformatorsko postajo v indH 
strijski coni, daljnovod Žeje—TrŽ* 
in vodno elektrarno Lomščica. Pli*1* 
vod bodo podaljšali do Tokosa '/j 
nanj priključili tiste uporabnike, f 
se bodo odločili sa ta energetski vi' 

V srednjeročnih načrtih zavzen^ 
jo pomembno mesto zemljiška P°^FL 

ka, urejanje prostora in varstvo ofc, 
lja. Od razumne rabe prostora in Y* 
rovanja vodnih virov, čistega zraK 
in odstranjevanja odpadkov je od^ 
sna človekova prihodnost. K tefl1. 
sodi tudi varovanje naravne in k^ 
turne dediščine. 
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V M E R K U R J E V I P R O D A J A L N I G L O B U S K R A N J imajo v 1. nadstropju 
še na zalogi vse vrste K O L E S proizvajalca R O G Ljubljana in vse vrste 
Š I V A L N I H S T R O J E V B A G A T - vse po ugodnih cenah. 

KOVINSKA BLED 
Seliška 4 b 

Iščemo naslednje sodelavce: 

1. SKLADIŠČNIKA 

2. KV KLJUČAVNIČARJA 
— več delovnih mest 

Pogoji: 
pod 1. 
— poklicna šola, 
— 2 do 3 leta delovnih izku

šenj v skladiščni dejavno
sti 

Razpis velja do zdsedbe del, 
ki je možna takoj. Pisne po
nudbe pošljite na gornji na
slov. 

CENTER ZA SOCIALNO DELO KRANJ 

Komisija za delovna razmerja na osnovi 10. člena pravilnika o 
delovnih razmerjih razpisuje dela in naloge 
1. VODENJE ENOTNE SKUPNE EVIDENCE, ORGANIZIRA

NJA IN IZVAJANJA SOCIALNIH KOREKTIVOV 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom 

2. IZVAJANJE STROJEPISJA IN DRUGIH ADMINISTRA
TIVNIH DEL 
za določen čas (nadomeščanje delavke, ki je na porodni
škem dopustu) s polnim delovnim časom. 

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 
pod 1. — da imajo visokošolsko izobrazbo socialne, psiholo

ške, pedagoške, pravne ali sociološke smeri in 3 le
ta delovnih izkušenj oziroma višjošolsko izobrazbo 
socialne, pedagoške, pravne ali upravne smeri, 5 let 
delovnih izkušenj ter zaokroženo teoretično in 
praktično znanje, ki omogoča organizacijo računal
niških obdelav, poglobljenih analiz in vodenje stro
kovnega teama 

pod 2. — da imajo končan skrajšani program srednjega 
usmerjenega izobraževanja upravno administrativ
ne smeri in 3 leta delovnih izkušenj 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev naj 
kandidati pošljejo v 15 dneh po objavi razpisa na naslov: Cen
ter za socialno delo Kranj, Kranj, Trg revolucije 1, Komisija 
za delovna razmerja. Kandidati bodo obveščeni v 15 dneh po 
preteku roka za vložitev prijave. 



m TEKSTILINDUS E Š I M « 
Tekstilna industrija TEKSTILINDUS, Kranj 

objavlja prosta dela oziroma naloge v 

KADROVSKEM SEKTORJU 
izvajanje požarno varnostne preventive (gasilec) 

Pogoji: — poklicna šola za gasilce ali druga poklicna šola 
tehnične smeri 

— eno leto delovnih izkušenj s področja požarne var
nosti 

— poznavanje predpisov iz varstva pri delu 
— šoferski izpit B kategorije 
— dvomesečno poskusno delo 

Kandidati, ki izpolnjujejo navedene pogoje, naj oddajo pisne 
priglasitve v kadrovski sektor delovne organizacije v 8 dneh 
po objavi. Kandidati bodo pisno obveščeni o izbiri v 14 dneh 
po opravljeni izbiri. 

X KOVIN 
Kovinsko podjetje Jesenice, 
p. o., H. Verdnika 22 

Na osnovi sklepa delavskega sveta, sprejetega na 23. seji 
17. januarja 1986 in v skladu z določili pravilnika o organiza
cijskem sestavu ter katalogu del in opravil razpisuje prosta 
dela in naloge: , 

1. VODENJE TRŽENJA 
za mandatno dobo — za 4 leta 

Pogoji: — poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, mo
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— ekonomist ali komercialist ali organizator pro

izvodne smeri (VI. stopnja) ali enoletni specia
listični študij 

— 3 do 4 leta delovnih izkušenj iz vodenja trženja 

2. VODENJE RAZVOJNE DEJAVNOSTI 
za mandatno dobo — za 4 leta 

Pogoji: — poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, mo
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— diplomirani inženir strojništva (VII. stopnja), 
— 4 leta delovnih izkušenj iz razvoja in tehnolo

gije 
Kandidati naj pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
in ostale zahteve iz razpisa posredujejo na naslov: Kovin, Ko
vinsko podjetje Jesenice, H. Verdnika 22, v 8 dneh po objav
ljenem razpisu. 

L f c t i 
LTH DO THN n. sol. o. ŠKOFJA LOKA 

Na podlagi sklepa DS TOZD razpisna komisija objavlja raz
pis za zasedbo del in nalog 
individualnega, poslovodnega organa 
DIREKTORJA TOZD HLADILSTVO 
Kandidat za zasedbo razpisnih del in nalog mora izpolnjevati 
naslednje pogoje 
— da je državljan SFRJ in izpolnjuje pogoje, določene z zako

ni, družbenimi dogovori in samoupravnimi sporazumi 
— da ima visoko ali višjo strokovno izobrazbo oziroma stro

kovno usposobljenost 
— da ima 3 do 5 let delovnih izkušenj na enakih ali podobnih 

delih oziroma opravilih 
— da izpolnjuje pogoje iz družbenega dogovora o izvajanju 

kadrovske politike v občini Škofja Loka 
— da predloži program razvoja tozda. 

Za vse potrebne podatke za izdelavo programa razvoja tozda 
naj kandidati vprašajo v kadrovsko socialni službi DO. 
Na razpisana dela in naloge bo izbrani kandidat imenovan za 
4 leta. 
Vloge z dokazili naj kandidati pošljejo na naslov LTH DO 
THN, Škofja Loka, Kidričeva 66, kadrovsko socialna služba, v 
8 dneh po objavi razpisa. 
O izbiri bomo kandidate obvestili v 15 dneh po odločitvi DS 
tozda. 

Univerzitetni klinični center Ljubljana 
TO Univerzitetni inštitut za pljučne bolezni in tuberkulozo 
Golnik, Golnik 36 

Komisija za delovna razmerja TO objavlja prosta dela in 
naloge: 

1. VIŠJE MEDICINSKE SESTRE 
za nedoločen čas 

Pogoji: — višja.šola za zdravstvene delavce, višja medicin
ska sestra 

2. BOLNIŠKA STREŽNICA 
za nedoločen čas 

Pogoji — osnovna šola, tečaj iz higienskega minimuma 
3. NK KUHINJSKE POMOČNICE 

za določen čus (nadomeščanje delavke, ki je na porodni
škem dopustu) 

Pogoji: — osnovna šola, tečaj iz higienskega minimuma 
Prijave oddajte na gornji naslov v 8 dneh po objavi. O izbiri 
vas bomo obvestili v 15 dneh po objavi. 
Izbranim kandidatom in njihovim družinskim članom nudi
mo možnost bivanja v samskem domu. 

GOZDNO GOSPODARSTVO BLED 
TOZD Gozdarstvo Bohinj, n. sub. o. 
Bohinjska Bistrica, Grajska 10 

Komisija za delovna razmerja objavlja prosta dela in naloge: 

KUHANJE 
v delavski restavraciji 
Pogoji: — gostinska šola, smer kuhar, in 6 mesecev delovnih 

izkušenj 
Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom. Poskusno delo traja tri mesece. 
Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjevanju pogo
jev v 15 dneh od dneva objave oglasa na naslov: TOZD Goz
darstvo Bohinj, Grajska 10, Bohinjska Bistrica. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni najkasneje v 30 dneh po 
izbiri. 

M e r c a t o r 
MERCATOR - ROŽNIK, n. sub. o. 
TOZD PRESKRBA TRŽIČ, a. sub. o., Trg svobode 27 
Komisija za delovna razmerja objavlja prosta dela in naloge 
VEČ PRODAJALCEV 
mešano-živilske in tehnične stroke za prodajalne na področ
jih Tržiča in Kranja 
Pogoji za sprejem: 
— šola za prodajalce oziroma z delom pridobljena delovna 

zmožnost, najmanj 2 oziroma 5 let usterznih delovnih iz
kušenj, en mesec poskusnega dela. 

Kandidati za delo v prodajalnah z živili morajo imeti oprav
ljen tečaj iz higienskega minimuma. 
Osebni dohodek po pravilniku tozda. 
Nastop dela je možen takoj ali po dogovoru. 
Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev oddajte v ka
drovsko splošni službi tozda osebno ali po pošti v 8 dneh po 
objavi. 

VISOKA ŠOLA ZA ORGANIZACIJO DELA KRANJ 

Komisija za delovna razmerja objavlja prosta dela in naloge 
1. VZDRŽEVANJE OBJEKTOV IN OGREVANJE 

PROSTOROV (hišnik) 
2. ČIŠČENJE PROSTOROV (ponovna objava) 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom in z dvomesečnim 
poskusnim delom. 
Pogoji za dela in naloge pod 1. 
— končana triletna srednja šola ustrezne smeri, opravljen te

čaj za kurjača za nizkotlačne kotle in pol leta delovnih iz
kušenj pri upravljanju sistema centralne kurjave 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 
8 dneh po objavi na naslov Visoka šola za organizacijo dela 
Kranj, Prešernova 11. Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 
dneh po preteku objavljenega roka. 

PODJETJE ZA PTT PROMET KRANJ 

Delovna skupnost skupnih služb objavlja prosta dela in 
naloge 
1. KNJIŽENJE POSLOVNIH DOGODKOV IN IZDELAVA 

BILANCE I 
— za določen čas 

2. LIKVIDACIJA FINANČNE DOKUMENTACIJE II 
— za določen čas 

Pogoji 
pod 1. in 2. — ekonomski tehnik, 

—• 3 do 6 mesecev delovnih izkušenj 
Poskusno delo traja en mesec. 
Delovno razmerje za objavljena dela in naloge sklenemo za 
določen čas — za nadomeščanje delavk, ki so na porodniškem 
dopustu. 
Kandidati naj naslovijo prošnje z dokazili o izpolnjevanju po
gojev na komisijo za delovna razmerja DSSS, ki sprejema 
prijave 8 dni po objavi. Vsi prijavljeni kandidati bodo obve
ščeni v 15 dneh po opravljeni izbiri. 

Umrla je naša draga mama, babica in prababica 

MARIJA KRČ 
roj. ROPOTAR 

s Primskovega — Kranj, Kurirska 13 

Pokopali smo jo v družinskem krogu na kranjskem po
kopališču, v soboto, 25. januarja 1986 

PROSIMO TIHEGA SOŽALJA! 

SIN IVO IN HČERKA MAJA Z DRUŽINAMA TER 
DRUGO SORODSTVO 

Kranj, Ljubljana, 21. januarja 1986 
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Rezervacije po telefonu 21-122. 
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Igral nam je ansambel RŽ 

Joj, Jaka, lojtro 
lojtro brž . . . tel 

in 
le: 

Zaigra pa tale Rž in zapoje, da malokateri ansambel tal^— 
Foto: F. Perdan 

Pa je za nami večer v hotelu 
Creina, ki smo ga tako zelo 
pričakovali. Kako hitro mine 
vse lepo; ostanejo pa spomini 
in človek je kot prerojen. Koli
ko je vredno, da se usedeš k 
lepo pogrnjeni mizi, si prija
zno postrežen, da drugi kuha
jo, drugi skrbijo zate, ti le se
diš in uživaš. 

Ta večer smo vam hoteli na
rediti zares vesel. Če nam je 
uspelo, boste povedali vi, dragi 
bralci. Res je vsak tak večer 
prekratek; toda, pravijo: jenja
ti se mora takrat, ko je najbolj 
fletno. Pošteno so urezali še 
zadnje viže Marjan Ogrin s 
trobento, Sine Lenarčič s kla
rinetom, Sašo Vavpetič z ba
som, Frenk Kej žar s kitaro in 
Tone Iskra s harmoniko, zape
li pa Ema Prodnik, Romana 
Krajnčan in Dare Ogrin. Tudi 
tisto priljubljeno o lojtri so za 
konec še enkrat udarili. An
sambel RŽ ima lep program, 
za vsakega nekaj, pa izvežba-
ne »štime«. 

Naš humorist Marjan Mur
ko je malce povezoval, malce 
zabaval s svojimi vaškimi ša
lami in taborniškimi skeči, 
udeležencem v igrah so za 
trud pripadale drobne nagra
de, kot kozmetika Ilirije Ve
drog iz Ljubljane, litri ,ta bolj
šega' od hotela Creine in Go
renjskega glasa. Ampak s ti
sto nagrado za prva dva ple
salca smo vas pa vlekli, kaj! 
Cvetka in Francelj Tušek z Le
narta nad Lušo sta bila prva 
na plesišču, ko smo napoveda
li nagrado za prvi par*Obetali 
smo štirinajstdnevno brezpla
čno. . . nagrado, ki jo poklanja
jo skupaj hotel Creina, Go
renjski glas in humorist. Spra
ševali smo ju po potnih listih, 
če imata varstvo za otroke za 
tistih štirinajst brezplačnih 
dni. . . Na koncu sta pa izvede
la, da sta dobila 14-dnevno 
brezplačno sprehajanje od 
Creine do Gorenjskega glasa, 
vsakič sta pa povabljena tudi 
na kavo. . . 

To je bilo smeha. A brez na
grade Tuškova vendarle nista 
ostala: povabili smo ju na naš 
spomladanski izlet z naročniki 
Gorenjskega glasa. Brezpla
čno, seveda. 

Čisto za konec je ostalo še 
žrebanje letalske vozovnice z 
Brnikov do Stockholma in na
zaj. Ema Prodnikova je trdno 
zamižala in globoko segla v 
Marjanov klobuk. Srečna po
tnica na sever bo Marija Jera-
la s Podreče 15 pri Mavčičah. 

Kako so zadovoljni z veče
rom, smo povprašali tudi ne
kaj naših gostov: 

Tone Karun z Visokega: Z 
ženo sva prvič na Glasovi pri
reditvi. Prijatelja sta naju 
navdušila, pa sva rekla, zakaj 
pa ne, saj sta v naši fotokopir-
nici na Gregorčičevi v Kranju 
stalni stranki tako Glas kot 
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Creina, pa jima še malofa, 
va. Zdi se mi, da so ljudjjog 
dovoljni, vsem pa tako i 
reš vedno ustreči. Glavtf5K 
da je muzika dobra, pa j(!L 
selje tu.« 

( 

i 
Ivanka Zaletel s Šutn* 

Žabnici: »Še nikoli nisetfi 
nikjer z Gorenjskim glajj 
tokrat pa sem rekla, da ^ 
naj bo, kar hoče. Žal sefl"y 
šla sama, tako da se napi*: . 
nisem, čeprav se pri moji'0 

letih še vedno rada zavr8i 
Pri mizi pa sem bila s prij*— 

mi ljudmi. Veliko je ljudi.™ 
ko smeha. Morda vsem 
všeč, mora pa biti vsakega* 
lo, malo za staro, malo zaL. 
do.« L 
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Darja Jalen iz Kranjska 
redko grem ven, zato s^Pi 
od tako napovedanega 
obetala več. Zdi se mi, ^ 
humorist moral pustiti 
sa glasbi, ki je res dobra | 
mori so bili predolgi.«,. 6e 

teli 
l 
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Marija Jerala s Po*gC 
»Tako ste me preseneti^ 
nagrado! Zanjo sploh j 
nisem. Pa tudi potovala fy( 

sem veliko: Trst, Celovecjy. 
bilo najdlje. Zdaj pa 
Stockholma! Upam, da set>R 
znašla.« p. 

Seveda se bo Marija Z T 
Tudi mi se bomo mor* 
bomo spet pripravljali ̂ 9 
čer, da bo še lepši, še boW 
mi v in še bolj vesel. J 

D. Doli 

UNC 
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MALI OGLASI — OSMRTNICE 1 1 . S T R A N GLAS 
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GERRARD iskra - hi-fi 2x20W z 
zvočniki ugodno prodam, tel.: (064) 
74-731 J53 

Prodam GLASBENI CENTER gore
nje in slušalke za 7 SM. Vili Potrebu
ješ, Partizanska 47,64220 Sk. Loka 854 

Ugodno prodam PRALNI STROJ. 
Preradovič, Planina 2, Kranj 855 

Prodam barvno TELEVIZIJO gore-
nje,tel.:51-832 856 

PRALNI STROJ ei niš GS avtomatic, 
nerabljen, prodam, tel.: 25-191 857 

Prodam črno-bel TELEVIZOR gore
nje. Zalog 11, Cerklje 858 

Philips CD 104 (laserski) GRAMO
FON tandberg — receiver 2x70W, 
Muller in kreissl BOKSE 2x400W, 

Jtekmovalno KOLO — vrhunsko. Vsa 
^oprema campagnolo super record, 

vse malo rabljeno, ugodno delno na 
Obroke, prodam, tel.: 51 -542 859 
, Ugodno prodam barvni TELEVIZOR 
/jorenje selektomatic, star 6 let, Kole-

"ia, Gorice 19 860 ; , 
ugodno prodam ČB TELEVIZOR, _, 4 A W « 1 _ 1 I Ć B 

tel 37-364 861 f f i l l W ^ ? ^ * — 

PRAŠI ČE, Jelke o d 35 do 180 kg, 
prodam. Župančič, Posavec 123, Pod-
nart, tel: (064) 70-379 647 

Prodam 16 let staro KOBILO. Joža 
Grubar, Smokuč 31 869 

Prodam štiri tedne starega BIKCA 
simentalca za rejo ali zakol. Žabnica 
13 870 

Prodam po 25 kg težke PRAŠIČKE. 
Sv. Duh 41, Škofja Loka 871 

Prodam BIKCA simentalca — večji, 
Podreča 54 872 

Prodam brejo KRAVO, Zalog 11, 
Cerklje 873 

Prodam 
PRAŠIČA za zakol, težkega 

150 kg, Sr. Bitnje 7 874 
Prodam težko KRAVO s teletom ali 

brez. Glinje 3, p. Cerklje 875 
Prodam OVCE z jagenjčki. Blaženka 

Jesih, Finžgarjeva 9, Jesenice 876 
Prodam BIKCA in TELIČKO - si-

mentalca, starega 5 dni, in PRAŠIČKE, 
težke 20 kg. Krt, Kurirska 7, Primskovo 
- Kranj 877 

Prodam PSE, stare 6 tednov, dol
godlake in nizke rasti, telefon: 37-213 

878 
Prodam 3 mesece staro TELICO in 

droben KROMPIR. Sebenje 38, Tržič 
879 

Prodam karambolirano ZASTAVO 
101 motor nepoškodovan. Ogled po 
14 uri,Pustišek.Virmaše49.Šk. Loka^ 

AMI 8, "čilega ali po delih, počen" 
.. . ^ prodam. Albin Črne, Bled, Alpska 7 

891 
Ugodno prodam MOPED APN — 6, 

5 prestav, cena 11 SM, tel.: 79-589 892 
ŠKODO, športno, letnik 1979, pro

dam, tel.: 79-970 893 
Poceni prodam osebni avto ZASTA

VO 101, letnik 1975, registriran do 
18.2. 1986, in LADO 1200, letnik 1973 
— vozno, neregistrirano. Poljanec, Sp. 
Senica 12, Medvode, tel.: (061) 
612-249 894 

Prodam GOLFA, letnik 1979. Maks, 
Gazvoda, Tomšičeva 59, Jesenice 895 

Prodam osebni avto ŠKODA — 
sport, letnik 1978. Marija Papler, Brez-
nica 25/C, tel.: 75-010 — dopoldne, 
80-717 popoldne 896 

Kupim barvni TELEVIZOR iskra pa
norama 73 (lahko v okvari) Bidovec, 
Sradnja vas 7, Golnik 912 

Kupim VRTALNI STROJ - stabilen. 
Mirko Frelih, Zminec 50, Šk. Loka 913 

Kupim ŽAGO za razrez hlodovine, 
lahko tudi v okvari. Janez Bradeška, 
Zadobje 17, Gorenja vas 914 

Kupim PARCELO ali staro HIŠO v 
Kranju in okolici. Bele, St. Žagarja 29, 
Kranj, tel.: 21-842 915 

Kupim smrekove DESKE 40 mm, 
tel. (064) 45-089 916 

Kupim črno-bel TELEVIZOR z malim 
ekranom — rabljen, tel.: 33-752 917 

- ^ p o i l i » f c e 

V SPOMIN 
29. januarja mineva peto leto 
od smrti najinega dragega 

FRANCA 
POTRATA 

Težko je bilo slovo, ostala je bolečina v srcu, toda tvo
jih prijaznih besedi in smeha že dolgo ni več. Vsem, ki 

ste ga ohranili v lepem spominu, iskrena hvala. 

Žena Marija in sin Marjan 

Kranj, 28. januarja 1986 

- ~ • O O I 

Prodam KOSILNICO BCS (laverda) 
in SNEŽNI CILINDER riko, Vučan, Ve-

Jesovo 56. tel.: 42-824 862 
Prodam nov kotni REZILNI STROJ z 

lotorjem 7,5 KW »lomet«. Zreče R. S. 
J0J*Igg8 Križe 863 

Barvni TV corting gorenje, velik nov 
2i l?£ , k 1 9 8 0 ' Prodam za 14 SM, 45-586 od 15. uredaljn 

V Škofji Loki ali bližin, najamem SO 
BO, lahko samo za 2 let.. Šifra: RED 
NO'PLAČILO 

.... •nvj u u m. ure oai)e 864 
Prodam barvni TELEVIZOR azur, 

kl? r / n L m r ! e c e v ' b««h'ben, kot nov, 
Kel: (064) 57-172 popoldne 865 
l Prodam AVTO RAD IO na kasete -
|laupunkt. Hribar Zvonko, J. Puharja 
jB, Planina - Kranj 866 
r r J ! , T ^ a m . . č r n o " b e l TELEVIZOR, tel. t 0 6 4) 77-964 j j67 

R . P r o d , a m POMIVALNI STROJ Gore-
a&igL(064) 65-020 868 

yj r ^ . i . , 918 

Mlad zakonski par brez otrok išče 
STANOVANJE v Kranju ali okolici. 
Redno in dobro plačam, tel.: 45-657 od 
15. ure dalje. 919 

Tričlanska družina nujno išče STA
NOVANJE v Kranju in okolici. Zaim 
Dželilović, Ručigajeva 2, Kranj 920 

Mlada družinica (3) najame prazno 
HIŠKO za nekaj let na relaciji Radovlji
ca—Kranj—Ljubljana. Ponudbe pod 
šifro: IŠČEMO TOPEL DOM 921 

Zamenjam družbeno stanovanje, 
80 kv. metrov, za manjše, tel.: 33-916 

922 

Iščem dva SLIKOPLESKARJA. Kliči-
te vsak dan po 20. uri, tel.: 22-391 336 

Sprejmem KV KOVINOSTRUGAR-
JA. Jože Naglic, C. na Brdo 26, Kranj 

474 
ŠIVILJSTVO KLAKOČAR takoj za-

posli DELAVKO za pospravljanje, po 
možnosti iz okolice Preddvora. Zapo
slitev je lahko za 4 ure ali za polni de 
lovni čas. Tel.: 45-316 786 

Gostilna SEJEM zaposli osebo za 
pomoč v kuhinji. OD dober. Informaci-
je po tel.: 21-890 782 

Sprejmem kakršnokoli DELO na 
dom, primerno za ženske. Tel. (064) 
61-815 926 

o i u i o 
" K ^ n T d o b T e n ^ ^ 
nudbe pod šifro: ROČNI TKALCI 928 

Plesni klub Kranj vas vabi v DELAV
SKI DOM KRANJ v PLESNE TEČAJE z 
začetki: - ZAČETNI TEČAJI: nedelja 
26. 1. ob 17. uri, torek 28. 1. ob 19.30 -
mladina, 28. 1. ob 21. uri — starejši; — 
NADALJEVALNI: nedelja 26.1. ob 
18.30; - IZPOPOLNJEVALNI: nedelja 
26.1. ob 20. uri; - DISCO ROCK'N 
ROLL — ponedeljek 27. 1. ob 20. uri; 
- MALA PLESNA ŠOLA za otroke od 
4.—14. Ieta.se prične v ponedeljek, 
17. 2. 1986. Otroke vpišete lahko v na
slednje skupine: — predšolski, — 1. 
do 4. razred, — 5. do 8. razred. Infor
macije po tel.: 37-949 od 7. do 9. ure 
zjutraj. PLESNI KLUB KRANJ 797 

O B V 1 1 I H A 

CENJENE GOSTE OBVEŠČAMO, da 
bo gostilna MARIJA MARINŠEK, Na 
klo.zaprta od 29. januarja do vključno 
2. februarja 1986. Hvala za obisk in SE 
PRIPOROČAMO! 927 

g r a d b e n i m a l 

Prodam 78 kv. metrov LADIJSKEGA 
PODA, tel. .78-358 584 

Prodam 1 kub. meter suhih hrasto-
vih DESK, tel. (064) 80-705 J92 

Prodam troja hrastova notranja 
VRATA, tel. (061) 612-878 908 

150 kv. metrov KOMBI-PLOŠČ m 
MREŽO (merkur-pletivo) prodam, 
Sp. Brnik 94, Cerklje 909 

Prodam hrastove PLOHE — sušene 
dve leti, dolžina 260—320 cm, širina 
30 cm, debelina 5 cm. Zoran Radič, 

'.Krakovski nasip 26, Ljubljana, tel-. 
^061) 215-907 910 
l e Prodam borove PLOHE (8 cm) DE-
f(SKE (2,5 cm) in hrastove PLOHE 
j([5 cm). Zalog 11, Cerklje 911 

P O H I Š T V O 

A L O N V 
RAN JU 

l(*v prizidku večnamenske 
jildvorane p p C Gorenjski 
esejem 

Manjše STANOVANJE, lahko tudi v 
starejši hiši, najame mlada tričlanska 
družina za dve leti na relaciji Radovlji
ca—Tržič—Škofja Loka. Predplačilo 
po želji. Ponudbe po tel.: 51-542 923 

Iščem SOBO s kopalnico ali GAR
SONJERO v, Kranju ali bližini — v 
smeri Ljubljane, telefon: (061) 447-049, 
Milena, dopoldne. 924 

Mlad par brez otrok z nedokončano 
hišo išče STANOVANJE v Škofji Loki 
za 2 leti. Šifra: SAMOPOMOČ 925 

i l a n . o p i e m a 

Prodam SEDEŽNO GARNITURO in 
električni HARMONIJ, tel.: 60-281 od 
18. do 20. ure 732 

Prodam nov, še zapakiran KAMIN 
rjave barve, 10% ceneje, Marija Kara 
met, Cankarjeva 22, Tržič 736 

Prodam 200 litrsko zamrzovalno 
OMARO in 2 oljna jaška 50x50 cm. 
Sr. Bitnje 20 897 

Prodam malo rabljen ŠTEDILNIK 
kiippersbusch in DESKE za obijanje. 
Mjlje 26, p. Šenčur 898 

Prodam montažno CENTRALNO 
PEČ 12.000 ccal, znamke kiippers
busch. Poljanska c. 51, Škofja Loka 

899 
Prodam 80-litrski električni BOJLER 

AEG, rabljen 3 mesece. Staretova 32, 
Kranj (čirče), tel.: 28-065 900 

Prodam novo PEČ na plin za 35.000 
din. Dobravec, Krožna 6, Kranj 901 

Prodam kombinirano DNEVNO 
OMARO, tel.: 75-784 od 14. ure dalje 

902 

tamo piodMJL-
Poceni prodam globok in Športni 

' OTROŠKI VOZIČEK, NAHRBTNIK za 
nošenje otroka in lesenega KONJI-
ČKA. Telefon (064) 60-607 608 

Prodam nov MIZARSKI »PONK«, te
lefon 39-484 620 

Prodam OTROŠKO POSTELJICO z 
jogijem, KOŠARO (komplet) in radio 
philips s kasetofonom, v garanciji, ce
pin, Voljka Vlahoviča 9, Kranj — po 18. uri 

Prodam 

Zaradi selitve prodam 2 leti staro 
KUHINJO PEA - hrast-gorenje, dolgo 
3,3 m, s štedilnikom, napo, pomival
nim koritom in ostalimi elementi. Pro
dam POMIVALNI STROJ za posodo in 
globok OTROŠKI VOZIČEK peg - tem
no modre barve. Prodam tudi OTRO
ŠKO POSTELJICO z jogijem, cena po 
dogovoru. Kličite v torek in petek od 
17. do 20. ure. Tel.: 33-656 903 

Prodam SAMSKO SOBO in pred-
sobno OMARO. Informacije dopoldne 
od 8—15. ure po tel.: 22-132, popold-
ne od 16. ure dalje po tel.: 22-761 904 

Prodam ŠTEDILNIK (4 plin, 2 elektri-
ka) brez pečice z elementom in 6 let 
staro zelo malo rabljeno barvno TV 
gorenje. Benedikova 11, Stražišče, 
Kranj 905 

Prodam 80-litrski HLADILNIK zop-
pas - star 6 let, tel.: 28-965 906 

ZAHVALA 
Ob boleči in nenadomestljivi 
izgubi dragega in dobrega 
moža, očeta, brata, strica, tasta 
in starega ata 

ANTONA 
- JALOVCA 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
znancem, sodelavcem DO Kibernetika — Konstrukcija 
orodja — in sostanovalcem Gradnikove 71 iz Radovlji
ce za izraze sožalja, podarjeno cvetje in denarno po
moč. Zahvaljujemo se tudi zdravnikom in osebju bol
nic na Golniku in v Ljubljani za zdravljenje in lajšanje 
bolečin. Posebna zahvala tudi g. župniku za lepo oprav

ljen pogrebni obred in pevcem za lepo petje. 
VSEM ŠE ENKRAT ISKRENA HVALA! 

Žalujoči vsi njegovi 
Mlaka, 2. januarja 1986 

ZAHVALA 
Ob prezgodnji smrti dragega moža, ata, starega ata, 

brata in zeta 

TONETA DEŽMANA 
borca Prešernove brigade 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 
in znancem, posebno sosedom in vaščanom, ki so ga ta
ko številčno pospremili na njegovi zadnji poti, darovali 
cvetje ter nam izrazili ustno ali pisno sožalje. Prisrčna 
hvala peycem iz Podnarta, godbi iz Gorij, govornikom 
za poslovilne besede ter družbenopolitičnim organiza
cijam, posebej pa organizaciji Zveze borcev Ljubno. 

Vsem še enkrat najlepša hvala! 
ŽALUJOČI VSI NJEGOVI 

Otoče, 27. januarja 1986 

842 
Prodam novo PLINSKO NAPRAVO 

,'Aa avto in usnjen KOMBINEZON, tele-
affon 23-217 843 
4 TELEFON iskra elektronik na spomin 
^EODI - 05 in VERIGE za stoenko, t'\-
Jiota, golfa — vse novo — ugodno 
Vodam, tel.. 38-305 844 

Po zelo ugodni ceni prodam doma-
fce ŽGANJE, Praproše 1, Podnart. 
tel.. 79-957 

v o g l l a 

Ugodno prodam kombiniran OTRO
ŠKI VOZIČEK tribuna in nerabljenega 
»KENGURUJČKA«. Informacije vsak 
dan od 7. do 15. uri. (064) 50-051, int. 
25 _ 846 

Prodam KORUZO v zrnju, tel. 33-5b3 
po 16. uri 847 

Ugodno prodam KRZNENO JAKNO 
It. 38 »korejski pes«, kličite v soboto 
po 14. uri, tel.. 22-554 848 

Poceni prodam plinsko -pECT^eč 
^GOBELINOV raznih velikosti in PLASC 

42-44, Cesta St. Žagarja 55, * r a n _ 

g Prodam novo HOKEJSKO OPHt"-
MO. Tel.. 60-775 od 7. do 12. ali 14. do 

'•'17. ure 850 
V Prodam 15 kub. metrov bukovin 
3DRV in več GOBELINOV. Zupane, Je-

jovška 21, Bled ____§?J 
fl' Zelo ugodno prodam novo KRZNE 
\iNO JAKNO št. 38 - zajec. Informacn« „ ~ °v 0 0 — zajec. Informacije uredaljg p 0 tel.. 74-833 

Prodam leto in pol staro brezhibno 
LADO 1200 S, Virje 8, Tržič 685 

Prodam ZASTAVO 101, letnik 1977, 
cena 27 SM. M. Pašič, Medetova 1, 
Kranj - Stražišče 880 

Prodam tovorno PRIKOLICO za 
osebni avto. Dvorje 87, Cerklje, tel.: 
42-115 88_ 

Prodam ZASTAVO 101, letnik 1976. 
Ogled popoldne, tel.. 39-249 882 

Prodam GT 55, letnik 1984. Bohinc, 
Zapoge 14/A, p. Vodice 883 

Prodam PEUGEOT 304, karamboli-
ran, po delih, ali celega, stroj brezhi
ben, 18.000 km po generalni. Janez Ri-
bič, Zg. Brnik 139, Cerklje 884 

Prodam OBROČE in GUME za VW 
kombi ali VVV — variant. Zupan, Jezer-
ska c. 93/D, Kranj 885 

Prodam R-4, »katrco«, ali zamenjam 
za drugo vozilo. Milje 26, p. Šenčur 

886 
Prodam LADO 1500, letnik 1976 -

spredaj karambolirano. čiča, Pševska 
18, Stražišče 887 

JUGO 45, star eno leto, 7.000 km, 
prodam, tel.: 47-046 888 

Prodam LADO 1200 in CITROEN GS 
1220, oba po delih. Tel.: 28-065 889 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mame, sestre, tete, stare 
mame, tašče in prababice 

ANGELE JELAR 
se iskreno zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje, da
rovano cvetje in spremstvo na njeni zadnji poti. Zahva
la g. župniku iz Tržiške Bistrice za lepo opravljen 
obred in pevcem za zapete žalostinke. Zahvaljujemo se 

tudi sosedom za pomoč. 

ŽALUJOČI VSI NJENI 

Zadraga, Duplje, 15. januarja 1986 

ZAHVALA 
Pomlad bo na naš vrt prišla 
in čakala, da prideš ti, 
sedla bo na rosna tla 
in jokala, ker te ne. 
Ob boleči, prerani in 
nenadomestljivi izgubi našega 
ljubega moža, ata in starega ata 

JERKA PROTIĆA 
upokojenca Tekstilindusa 

se iskreno zahvaljujemo za izrečeno sožalje, darovano cvetje 
in vsem, ki so ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti. Posebna zahvala velja sosedoma Vukelič in Am-
brožič za nesebično pomoč ob nenadni smrti. Hvala tudi HS 
za darovani venec, g. župniku za obred ter pevcem Zupan in 

godbi iz Kranja. 
ŽALUJOČI: žena Malka, hčerka Marica, zet Franci in vnuk 

Robert. 
Kranj, 18. januarja 1986 

ZAHVALA 

Ob smrti dragega ata 

FRANCA MARKUNA 
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem ter vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob 
strani, nam izrekli sožalje, atu pa poklonili lepo cvetje in ga 
pospremili na njegovi zadnji poti. Še posebej se zahvaljujemo 
krajevni organizaciji ZB Čirče-Kranj, krajevni skupnosti Čir
če, atovim bivšim sodelavcem Elektro Gorenjske — tozd Elek-
tro, Sava Kranj, prijateljem—kegljačem KK Triglav Kranj, 
delavcem KUGKZ občine Kranj, tovarišicam vrtca IBI in 
DPN Primskovo, praporščakom, govornikoma za lepe poslo
vilne besede, godbi, pevcem društva upokojencev in pevcem 

DPD Svoboda Primskovo za ganljivo zapete pesmi. 

VSI NJEGOVI 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, starega očeta, 
brata, strica in svaka 

IVANA ŠPAROVCA 
Pristava 85/A 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem 
številu spremili na zadnji poti in mu poklonili toliko le
pega cvetja. Vsakemu posebej iskrena hvala za denar
no pomoč. Posebno zahvalo smo dolžni OOZK iz BPT 
Tržič — vzdrževalno-energetskim obratom, gradbeni 
grupi in prijateljem iz elektrodelavnice. Zahvalo izre
kamo pihalnemu orkestru in kvintetu bratov Zupan. 
Iskrena hvala govornikoma DO BPT in predstavniku 
KS Pristava ter vsem dobrim sosedom. Še enkrat vsa

kemu posebej iskrena hvala. 

Žalujoči: žena Pavla, sin Igor z družino in ostalo 
sorodstvo 

Pristava, januarja 1986 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, brata, deda in 
pradeda 

TOMAŽA DOBRETA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem, ki so sočustvovali z nami, nam izrekli soža
lje, darovali cvetje in ga spremili na zadnji poti. Poseb
na zahvala Planinskemu društvu Križe za izkazano po
zornost, g. župniku za lepo opravljeni pogrebni obred 

ter pevcem bratom Zupan za občutno zapete pesmi. 

VSI NJEGOVI. 

Sebenje, 21. januarja 1986. 
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G L A S O V A A N K E T A Ljubelj ima prvo jugoslovansko 
brezcarinsko prodajalno na cestnem 
mejnem prehodu 

Po desetletju čakanja 
in prošenj 
Ljubelj, 23. januarja — »Pa smo jo le dočakali, po desetih letih 
prepričevanja in pisanja prošenj. Mislimo, da je to nov ka
menček v mozaiku jugoslovanske turistične ponudbe,« je de
jal v nagovoru ob otvoritvi sicer skromne brezcarinske proda
jalne na Ljubelju direktor ljubljanskega Kompasa Egon Con-
radi. 

Carinski zakon, sprejet junija la
ni, omogoča tudi v Jugoslaviji ure
jevanje brezcarinskih prodajaln na 
cestnih mejnih prehodih. Zakon je 
izredno strog, saj določa, da mora 
biti prodajalna za mejno črto, po 
kontroli potnih listov in carinski 
kontroli, prav tako pa ne sme ovi
rati normalnega prometa prek me
je. Takšnih pogojev pa naši cestni 
mejni prehodi večinoma nimajo 
oziroma so utesnjeni. Kompas je 
načrtoval intenzivno gradnjo takš
nih prodajaln na prehodih, vendar 
je moral zaradi teh predpisov svoj 
načrt okrniti. Menil je, da bi lahko 
s takšnimi prodajalnami zaslužil 
316 milijonov dolarjev, sedaj pa bo 
lahko le okrog 200 milijonov dolar

jev. Tudi ta vsota nekaj pomeni. 
Takšne prodajalne, kakršna je od 
četrtka dalje na Ljubelju, naj bi bi
le še na 12 cestnih mejnih preho
dih. Po Ljubelju bo prva na vrsti 
Radgona. V drugih republikah in 
pokrajinah Jugoslavije pa so takšni 
prodajalni, ki so sicer v svetu že 
običaj, najbližja v Subotici. 

Kompas je skupaj z Emono ure
dil brezcarinsko prodajalno na Lju
belju v delu stare zgradbe Uprave 
za notranje zadeve iz Kranja tik ob 
predoru. Lokal meri 50 kvadratnih 
metrov, kar je sicer skromno, ven
dar pomembno za začetek, ureje
vanje pa je veljalo 20 milijonov di
narjev. Pri tem je Kompas naletel 
na posluh pri vseh, ki so imeli pra

vico soodločati pri gradnji, čeprav 
pot ni bila lahka. Zamisel o takšni 
prodajalni se je rodila že pred de
setletjem, nato zamrla, sedaj pa je 
spet oživela in se uresničila. 

»V prvi brezcarinski prodajali na 
cestnem mejnem prehodu na Lju
belju bodo lahko kupovali vsi, ki 
prestopijo jugoslovansko-avstrij-
sko mejo,«»pravi vodja prodajalne 
Helena Draškovič. »Predpisi o viši
ni nakupa v naši prodajalni so ena
ki pri nas kot v sosednji Avstriji, 
tako da ne pri naših in ne pri av
strijskih mejnih organih ne bo pro
blemov. Zanimivo je, da je večina 
blaga pri nas cenejša kot v Avstri
j i . V brazcarinski prodajalni na 
Ljubelju je mogoče kupiti 200 ciga
ret ali 50 ?igar ali 250 gramov toba
ka, liter žgane pijače, parfum in 
ure seiko. Ure so na primer do 40 
odstotkov cenejše kot v trgovinah 
na oni strani in stanejo glede na 
kvaliteto od 100 do 700 nemških 
mark. Litrska steklenica viskija 
stane od 15 do 17 mark.pollitrska 
pa 8 mark. Konjak je od 22 do 88 
mark. Če kupec nima mark, lahko 
kupi v drugi valuti, preračunani v 
marke. Prodajalna bo odprta vsak 
dan, tudi ob nedeljah.« 

Ljubelj je torej sicer skromen, 
vendar spodbuden začetek takšne 
prodaje tudi v Jugoslaviji. Druge 
evropske turistične države s tako 
prodajo zaslužijo lepe vsote denar
jev. Zakaj jih ne bi posnemali tudi 
mi! i 

J. Košnjek 
F. Perdan 

Kranjski šoferji in avtomehaniki so se zbrali 
na letni konferenci 

Najvišje priznanje 
za kranjske šoferje 
Združenje šoferjev in avtomehanikov Kranj je za svoje delo pri 
izobraževanju otrok v prometni vzgoji prejelo zlato plaketo časo
pisa Politika ekspres in zlato plaketo Zveze voznikov Jugoslavi
je. Enako plaketo je dobil tudi Franc Rebec, član predsedstva 
Zveze voznikov Jugoslavije. 

pleksno in uspešno delo pri vzgoji in 
izobraževanju mladih. Enako plake
to je dobil tudi Franc Rebec, povelj
nik uniformiranih članov združenja 
Slovenije za njegove osebne zasluge 
pri razvoju Zveze voznikov Jugosla
vije. 

D. Dolenc 

Na Ljubelju 
ne poznajo dolgočasja k 

Ljubelj, 23. januarja — Ljubelj že 
nekaj časa ni več samo eden od 
najbolj obremenjenih mednarodnih 
cestnih mejnih prehodov v Jugoslavi
ji, ampak tudi letno in predvsem zim
sko turistično središče na vratih Ju
goslavije. Kakšno je bilo v obeh po
gledih leto 1985, pripoveduje dana
šnja anketa. 

Franci Ne
mec, vodja po
slovne enote 
Kompasa na 
Ljubelju r »Os
novne materi
alne razmere 
za delo so do
kaj dobro ure-

_ _ H _ t l P r .1 jene. Zadnju 
R . J_t%i teta s")<» uspe-

^B^mmm A l t jj vpeljati ne
katere nove stvari, ki nam zagota
vljajo boljši prihodek. Glavna dejav
nost je še vedno gostinstvo s hote
lom, ki dosega veliko boljše rezultate 
kot v preteklosti. Bolje smo organizi
rani in bolje delamo, k uspešnemu 
poslovanju pa so prispevali tudi mi
lejši predpisi, ki urejajo prehod po
tnikov, naraščanje števila teh preho
dov in povečan promet s tovornimi 
vozili, kar je za nas sicer več dela, 
vendar nam daje tudi primeren za
služek. Hotel je lani dosegel prek 14 
tisoč prenočitev, kar je rekord v nje
govi zgodovini. Povečalo se je zani
manje za ^mucanje na Zelenici. Z no
vim tepU. uim strojem zagotavljamo 
boljše razmere za smuko. Po desetih 
letih prizadevanj smo dobili prosto-
carinsko prodajalno in pred leti novo 
menjalnico. S tem smo kompletirali 
glavne dejavnosti, ki morajo Ljube
lju zagotoviti še boljšo prihodnost. 
Imamo dobre odnose z vsemi, ki dela
jo na Ljubelju, prav tako pa tudi do
bro sodelujemo znotraj Kompasa in z 
organi tržiške občinske skupščine.« 

Zdenko 
Guzzi, ko
mandir posta
je mejne mili
ce na Ljube
lju: »Vse šte
vilke govorijo 
o povečanem 
prometu na 
mejnem pre
hodu Ljubelj. 
Lani je pri nas 

v obeh smereh državno mejo presto
pilo 5.208.331 potnikov, leto poprej pa 
kar 1.055.684 manj. V glavni turisti
čni sezoni, med 15. junijem in 15. sep
tembrom, pa predlanskim 1.914.575 

potnikov, lani v enakem obdobju I 1 
kar za 343.964 več. Povečal se je' 
vorni promet. Leta 1984 smo na% 
40.829 tovornih vozil, lani pa 43.#| 
Leta 1984 smo izdali 77.000 turi*j 
čnih prepustnic, lani pa 108.430 a H 
40 odstotkov več. Leta 1984 smo 50| 
voznikom svetovali nakup zele^ 
kart, lani pa je bilo tajkšnih 12.3*| 
Carinskih prekrškov pa je bilo W| 
1984 1300, lani pa 1074. Za povelj 
promet leta 1985 je več vzrokov-: 
nam je prišlo več tujcev, ukinili S»| 
depozit, prav tako pa tudi bencinT 
bone, in sprejeli ukrepe, ki niso 
tako zavirali prestopa meje. Podaji 
o tovornem prometu kažejo, da I 
lani več izvažali. Zdomcev je reMl 
vno iz leta v leto manj. Z njimi ni"! 
mo večjih problemov. 

Mil i 
smučin iz 
teč, po 
»Kaj smo 
pili? Kavfl̂  
stvari, ki 
Avstriji b 
in še vedn 
nejše ali 
jih pri nai | 
dobiti. • 
poredko š 

mo prek meje, saj se v Avstriji *§ 
vse draži, malo zaradi višjih "f 
prav tako pa tudi zaradi slabe met 
ve dinarjev.« 

Marko B 
nikar, mefl 
lec v Koifll 
sovi menjal! 
ci: »Na sp. 
šno vzeto S« 
promet pf 
Ljubelja po' 
čal. Pred 
smo imeli 
tem času Pj]V/I 
vi mir, seg_ j 

pa imamo stalno goste, čeprav j e Irr 
čas, ko nas ljudje pogosto ne obis^^J: 
jejo. Zima je, prazniki so mimo, ce^uj 
bolj nevarna in tudi prave turisti^—-
sezone še ni. Sedaj menjajo ljud 
največ do 300 mark in to največ? 
plačilo carinskih obveznosti, menf, 
ve v druge namene pa ni veliko. 
ti je tega neprimerno več. Po štM 
delamo, vendar smo komaj kos naV"I1 
lu. Imamo tudi stalno nočno dežuf*;-«-< 
službo: en delavec dela v naši menj* 
niči in hkrati tudi v stavbi mejnelKr 
prehoda.« j e 

J. Košnjek ne 
F. Perdan 

Kranj — V petek, 24. januarja, so 
se kranjski šoferji in avtomehaniki 
zbrali na redni letni konferenci svo
jega združenja. Kratek, a prisrčen 
kulturni program so jim v osnovni 
šoli Bratstva in enotnosti na Planini 
pripravili učenci te šole in osnovne 
šole Franceta Prešerna iz Kranja, s 
katerimi že vrsto let dobro sodeluje
jo. 

Za seboj imajo plodno leto. Veliko 
so se posvečali prometni vzgoji 
otrok, tako predšolskih, osnovno- in 
srednješolskih, preventivna preda
vanja za varnost v prometu so imeli 
v krajevnih skupnostih, društvih in 
delovnih organizacijah. Vse leto so 
se dopolnilno izobraževali tudi voz
niki in predavatelji sami. Udeležili 
so se tekmovanj voznikov in meha
nikov v Žireh in Celju, bili pa so tudi 
na srečanju voznikov vse Evrope v 
Innsbrucku. 

Eno najbolj delavnih združenj šo
ferjev in avtomehanikov v Sloveniji 
je prav kranjsko, glede izobraževa-, 

ii 820.' Danes je v Jugoslaviji 82U.0U0 po 
klicnih voznikov, 280.000 jih je 
včlanjenih v 1200 združenj po vsej 
Jugoslaviji. Na Gorenjskem je šest 
združenj šoferjev in avtomehani
kov, na Jesenicah, Bledu, v Tržiču, 
Kranju, Skofjl Loki in Žireh, v ka
terih je združenih 1720 voznikov in 
avtomehanikov. V ta združenja se 
lahko včlanijo vsi vozniki, tudi ne
poklicni, in celo nevozni ki, če so 
pripravljeni vključiti se v delo 
združenja pri prometni vzgoji. 

nja otrok pa v samem vrhu. Nič čud
nega torej, da jim je letos časopis 
Politika ekspres podelil za njihovo 
preventivno delovanje pri mladih 
zlato plaketo. 

Tudi za v prihodnje so kranjski 
vozniki in avtomehaniki dali izobra
ževanje med prioritetne naloge. Še 
naprej se bodo borili, da bi obdržali 
beneficiran staž. Prizadevali si bodo, 
da bi njihovo glasilo Prometni vest-
nik postalo vsaj mesečnik in da bi še 
povečali članstvo v združenju. 

Skrbi j ih gmotni položaj upokoje
nih voznikov, saj po dolgih letih vož
nje, izpostavljeni vsem vrstam ne
varnosti, dobivajo prenizke pokojni
ne. Razmišljajo celo, da bi svojim 
upokojencem solidarno pomagali. 

Lepo so se oddolžili svojim dolgo
letnim in delavnim članom. Predsed
nik združenja Bine Zevnik jim je po
delil zlate in srebrne značke organi
zacije. 

Plakete združenja s srebrnim ven
cem je prejelo 17 članov. Spomnili so 
se tudi dveh članov izpitnih komisij, 
Marjana Hafnerja in Lada Potočni
ka, ki že preko 20 let ocenjujeta iz
pitne vožnje šoferjev. 

Plaketo tovarištva II. stopnje je 
dobilo šest članov, plaketo tovarištva 
I. stopnje pa štirje. 

Združenje je podelilo plaketi z zla
tim vencem zveze združenj Sloveni
je osnovni šoli Franceta Prešerna iz 
Kranja za dobro sodelovanje pri izo
braževanju otrok in Lekarni Kranj 
za njihovo preventivno delo. 

Združenje šoferjev in avtomehani
kov Kranj pa je prejelo zlato plaketo 
Zveze šoferjev Jugoslavije za kom-

Razmere niso kritične le v Potniškem 
prometu 

Slabi odnosi terjajo 
ukrepe 
Kranj, 24. januarja — Osnovna organizacija zveze komunistov 
v Alpetourovem Potniškem prometu je podprla stališča konfe
rence sindikatov in delavskega sveta. Ker pa razmere niso 
kritične le v Potniškem prometu, so sklenili, da je treba takoj 
sklicati problemsko konfereno ZK v delovni organizaciji Pro
met. Konferenca sindikatov pa bo že danes (v torek) razpra
vljala o predlogu strokovnih služb. 

V osnovni organizaciji zveze ko
munistov v Alpetourovem Potni
škem prometu so se v petek stri
njali s kadrovskimi zamenjavami v 
tozdu (ki so začasen ukrep), do ka
terih je prišlo zaradi torkove usta
vitve avtobusov v Kranju. Ko pa so 
se seznanili z ugotovitvami komite
ja za SLO in družbeno samozašči
to, da so medsebojni odnosi v delo
vni organizaciji Promet zelo mote
ni na vseh ravneh, so sklenili, da je 
treba takoj sklicati problemsko 
konferenco. Ocena je bila namreč, 
da so razmere precej kritične tudi 
v tozdu Tovorni promet in v Meha
ničnih delavnicah. Zato tudi komi
te za SLO in družbeno samozaščito 
zaseda neprekinjeno in so bili že 
za včeraj (ponedeljek) napovedani 
nekateri ukrepi tudi v drugih delih 
delovne organizacije. 

Osnovna organizacija je podprla 
stališče konference sindikatov, da 
morajo strokovne službe do torka 
pripraviti predloge za nagrajeva
nje na podlagi sedemurnega efe
ktivnega delavnika, pri čemer je 
treba upoštevati tudi prihode, od

hode in pripravo vozil. Osebni do
hodki za mesec januar naj bi se po
večali do 25 odstotkov in bi pri fe
bruarskem izplačilu temeljili še na 
sedanjem pravilniku. Postopek za 
spremembo pa naj bi potekal tako, 
da bi nova določila veljala že od 
1. februarja naprej. 

Prav tako so podprli predlog, da 
strokovne službe (prav tako do tor
ka) dopolnijo letošnji plan,tako da 
bi lahko namenili več denarja za 
osebne dohodke. Po eni strani naj 
bi zato zmanjšali letošnji plan in
vesticij, 2 odstotka pa bi privarče
vali pri stroških. Pri slednjem pa 
so ugotovili, da j im bo tu uspelo le, 
če bodo takšni napori tudi v tozdu 
Remont oziroma pri mehanikih in 
vzdrževalcih. 

Temeljito presojo odnosov in od
govornosti za delo pa so komunisti 
na petkovem sestanku terjali'tudi 
na ravni sestavljene organizacije 
Alpetour. Zahtevali so na primer, 
da tudi skupne službe v sozd pro
dajo poročilo o uresničitvi lanske
ga plana na podlagi svobodne me
njave dela. A . Žalar 
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sar 
P r e d n o s t i m a t a in 
B e s n i c a i n Trbojfeć 

res 
KRANJ, 24. JANUARJA Žar 
Odbor za planiranje in v z 
nančne zadeve občinS*1« 
skupnosti za ceste KranjJJ" 
obravnaval osnutek pl*in1 

za letos. Skupščina, taldbbi 
naj bi bila že združena, W 
predlog obravnavala v dr^1 

polovici marca. j 
Člani odbora so še poseda 

skrbno tehtali tisti del osnU*jaj 
plana, k i se nanaša na progf^ n, 
del na cestah, za katere bodojj^j 
voljo sredstva iz amortizacije. ' n o 

planu naj bi bilo teh sredstev " 2 a 

kaj več kot 271 milijonov. ob 
Menili so, da bi letos morali 'po 

daljevati obnovo ceste Besnic*ge. 
Kranj, in sicer na odseku Sp°lii< 
nja—Zgornja Besnica, ki je d°Aa 

1,2 kilometra. Drugi, trenu* 
najbolj pomemben in hkrati 
kritičen odsek, pa je na cesti C 
če—Hrastje—Trboje. To je priP 
žno 450 metrov dolg odsek od V 
žišča v Trbojah do šole. Za vf 
nost pri urejanju na tej cesti 
se konec minulega leta spor^ 
meli tudi predstavniki vseh t*| 
krajevnih skupnosti. Odsek v ' 
boj ah je za otroke, ki hodijo v s 

lo in v vrtec, že zdaj zelo nevaf* 
Še nevarnejši pa bo, ko bo 
elektrarno v Mavčičah nastalo' 
zero, katerega gladina bo s^ 
precej pod rob sedanje ceste. 

Odbor se je strinjal, naj se f 
spešeno pripravlja dokument^ 
j a za ureditev Oldhamske in *j 
ste Staneta Žagarja (od ZaV^ 
valnice do Jaka na Primskovčj 
in ocenil, da bi letos lahko urê J 
odsek od Zavarovalnice do kri** 
ča z Ulico Moše Pijadeja. " 
sredstev pa je odbor predlagaj 
di za potrebne odkupe za c0*i 
Britof—Hotemaže. 

Odbor je še menil, naj se za^. 
dinamike, tam kjer je to mo^t-
dela tudi čimprej začno. 

A. H , 
. . '4 m 




